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Naše šteniatka v roku 2015
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Vedenie klubu

Predseda : Imrich Fule
E-mail : fivoku@nextra.sk

Tel./Fax : 02 / 45955437 - 438

Mobil : 0903 708 948

Tajomník : Ján Vasil Ing.
E-mail : vasil.jan1@gmail.com

Mobil : 0907 079 810

Hospodár : Ladislav Stehlík
E-mail : stehlik.ladislav@gmail.com

Mobil : 0905 834 109

Čl. výboru : Marian Marek
E-mail : horaropalene@gmail.com

Mobil : 091 335 487

Tagir Yakhyaev
E-mail : lajky@lajky.sk

Mobil : 0948 031 667

Čl. výboru :

Vladimír Schalek
E-mail : vlado.schalek@gmail.com

Mobil : 0905 860 383

Poradca chovu :

Peter Olexa
E-mail : olexapeter@gmail.com

Mobil : 0915 326 467

Kontrolór    :

Richard Lukačko
E-mail : carboneum@atlas.sk

Mobil : 0905 417 645

Výcvikár :

Jozef ŠtrbaVýcvikár :

..

3

E-mail : m.martin.strba@gmail.com

Mobil : 0915 636 115
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Priestor pre predsedu

Máme za sebou ďalší rýchlo ubehnutý rok a je tu znovu čas na rekapituláciu. Ak sme

predošlé roky pomenovali rôznymi prívlastkami ako "Rok veľkých zmien" alebo rok

"Legislatívnych zmien" tak by som rok 2015 nazval "Zberom prvej úrody".

Moju správu o stave nášho klubu a o činnosti by som rozdelil do niekoľkých kapitol.

Členská základňa
Ako už to v živote býva členovia nielen prichádzajú, ale aj odchádzajú. V priebehu

roka 2015 nám pribudlo 15 nových členov. Zároveň však sme však ukončili členstvo

12-im členom , ktorí ani po viacnásobných urgenciách nezaplatili členský príspevok

a tak podľa stanov klubu stratili svoje členstvo a boli zo zoznamu vyškrtnutí.

Aktuálne ku koncu marca t.r. mal náš klub 85 členov. K štatistike ešte dodávam , že

75 z nich je zároveň aj členom SPZ. Vyzerá to tak, že sa členská základňa už stabilizo-

vala a odchodov bude v budúcnosti menej ako nových členov. Som presvedčený, že je

to výsledkom dobrej komunikácii s členmi, ako aj so záujemcami o členstvo v klube a

to nielen zo strany vedenia klubu, ale aj zo strany viacerých aktívnych členov klubu,

za čo im aj touto cestou ďakujem.

Administratíva
V klube naďalej máme vedenú evidenciu členov ako aj psíkov na veľmi slušnej úrovni.

Trochu viazne doplňovanie evidencie našich psíkov z histórie. Je to náročná práca a žiaľ

aj neochota našich bývalých členov spôsobuje spomalenie doplňovania údajov. Ostatná

administratíva a korešpondencia tak vo vnútri klubu ako aj navonok funguje bez problé-

mov. Všetka administratíva sa samozrejme vykonáva dvojmo, tak v počítači ako aj v

tlačovej forme. Dnes nový člen klubu dostane pri evidencii k preukazu aj aktuálny

klubový spravodaj, aby vedel ako v klube pracujeme a čo pripravujeme a dostane aj

brožúrku so základnými dokumentami klubu, kde nájde stanovy klubu, chovateľský a

bonitačný predpis.

Financie
Ako aj iné občianske združenia tak aj náš klub má v prvom rade príjmy z členských

príspevkov, z dotácie SPZ a z rôznych darov či už od vlastných členov alebo sponzorov.

Číselnú hodnotiacu správu pokladníka nájdete na ďalších stránkach. Ja by som to

zhrnul do takej krátkej vety : "Snažíme sa o to, aby sme menej minuli ako je náš príjem.

Na tomto mieste by som iba poďakoval našim sponzorom za ich podporu v predošlom

roku a dúfam, že ich podpora bude pokračovať aj v tomto roku. Pre ostatných iba pripo-

meniem, že pod pojmom podpora nie sú iba peniaze. Veľa ľudí môže pomáhať klubu

napríklad aj rôznymi produktami ako darmi na našich akciách. Každá podobná pomoc

je vítaná stačí sa iba ozvať. Viacerí z nás máme spojich priateľov, ktorým sa naše psíky

a hlavne ich práca páči a možno aj oni by vedeli nejakým spôsobom prispieť , možno

stačí ich iba osloviť.

Spolupráca s kynologickými klubmi
Čo sa týka spolupráce s klubmi v ČR, tak tá spolupráca nie je na takej úrovni akú by

som si vedel predstaviť . Zatiaľ to funguje skôr na báze komunikácie. Skupine okolo

chovateľov REL spolupráca s kolegami na Morave sa darí o čom sa môžete dočítať

aj v jednom z článkov. V Maďarsku je situácie ešte horšia, snáď to omladenie prinesie

niečo nové. Na Slovensku naďalej pretrváva naša dobrá spolupráca s najväčším klubom,

klubom terriérov. Aj uplynulý rok sa na ich klubovkách zúčastnili, traja naši chovatelia.

Myslím si, že k zlepšeniu by mohlo dôjsť iba obetovaním viac voľného času z oboch strán.

Máme za sebou ďalší rýchlo ubehnutý rok a je tu znovu čas na rekapituláciu. Ak sme

predošlé roky pomenovali rôznymi prívlastkami ako "Rok veľkých zmien" alebo rok

"Legislatívnych zmien" tak by som rok 2015 nazval "Zberom prvej úrody".

Moju správu o stave nášho klubu a o činnosti by som rozdelil do niekoľkých kapitol.

Členská základňa
Ako už to v živote býva členovia nielen prichádzajú, ale aj odchádzajú. V priebehu

roka 2015 nám pribudlo 15 nových členov. Zároveň však sme však ukončili členstvo

12-im členom , ktorí ani po viacnásobných urgenciách nezaplatili členský príspevok

a tak podľa stanov klubu stratili svoje členstvo a boli zo zoznamu vyškrtnutí.

Aktuálne ku koncu marca t.r. mal náš klub 85 členov. K štatistike ešte dodávam , že

75 z nich je zároveň aj členom SPZ. Vyzerá to tak, že sa členská základňa už stabilizo-

vala a odchodov bude v budúcnosti menej ako nových členov. Som presvedčený, že je

to výsledkom dobrej komunikácii s členmi, ako aj so záujemcami o členstvo v klube a

to nielen zo strany vedenia klubu, ale aj zo strany viacerých aktívnych členov klubu,

za čo im aj touto cestou ďakujem.

Administratíva
V klube naďalej máme vedenú evidenciu členov ako aj psíkov na veľmi slušnej úrovni.

Trochu viazne doplňovanie evidencie našich psíkov z histórie. Je to náročná práca a žiaľ

aj neochota našich bývalých členov spôsobuje spomalenie doplňovania údajov. Ostatná

administratíva a korešpondencia tak vo vnútri klubu ako aj navonok funguje bez problé-

mov. Všetka administratíva sa samozrejme vykonáva dvojmo, tak v počítači ako aj v

tlačovej forme. Dnes nový člen klubu dostane pri evidencii k preukazu aj aktuálny

klubový spravodaj, aby vedel ako v klube pracujeme a čo pripravujeme a dostane aj

brožúrku so základnými dokumentami klubu, kde nájde stanovy klubu, chovateľský a

bonitačný predpis.

Financie
Ako aj iné občianske združenia tak aj náš klub má v prvom rade príjmy z členských

príspevkov, z dotácie SPZ a z rôznych darov či už od vlastných členov alebo sponzorov.

Číselnú hodnotiacu správu pokladníka nájdete na ďalších stránkach. Ja by som to

zhrnul do takej krátkej vety : "Snažíme sa o to, aby sme menej minuli ako je náš príjem.

Na tomto mieste by som iba poďakoval našim sponzorom za ich podporu v predošlom

roku a dúfam, že ich podpora bude pokračovať aj v tomto roku. Pre ostatných iba pripo-

meniem, že pod pojmom podpora nie sú iba peniaze. Veľa ľudí môže pomáhať klubu

napríklad aj rôznymi produktami ako darmi na našich akciách. Každá podobná pomoc

je vítaná stačí sa iba ozvať. Viacerí z nás máme spojich priateľov, ktorým sa naše psíky

a hlavne ich práca páči a možno aj oni by vedeli nejakým spôsobom prispieť , možno

stačí ich iba osloviť.

Spolupráca s kynologickými klubmi
Čo sa týka spolupráce s klubmi v ČR, tak tá spolupráca nie je na takej úrovni akú by

som si vedel predstaviť . Zatiaľ to funguje skôr na báze komunikácie. Skupine okolo

chovateľov REL spolupráca s kolegami na Morave sa darí o čom sa môžete dočítať

aj v jednom z článkov. V Maďarsku je situácie ešte horšia, snáď to omladenie prinesie

niečo nové. Na Slovensku naďalej pretrváva naša dobrá spolupráca s najväčším klubom,

klubom terriérov. Aj uplynulý rok sa na ich klubovkách zúčastnili, traja naši chovatelia.

Myslím si, že k zlepšeniu by mohlo dôjsť iba obetovaním viac voľného času z oboch strán.

Vážení členovia klubu chovateľov severských poľovných psov
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Zasadnutia klubu
V roku 2015 sme mali jednu výročnú členskú schôdzu ako už tradične v Liptovskej Tepličke

navzdory tomu, že to bolo v deň klubovej výstavy bola účasť veľmi nízka.

Výbor mal v pláne zasadať trikrát , z toho prvá bola cez e - mailovú komunikáciu.

Na ostatných žiaľ nebola prítomná väčšina členov výboru a tak sme ju klasifikovali ako

schôdzu pracovnú. Na jednej strane chápem väčšinu členov, ktorí sú spokojní s prácou

klubu, to čo potrebujú tak sa to vždy vybaví telefonicky a preto neprídu na schôdzu, na

druhej strane si myslím, že tá komunikácia na takýchto stretnutiach by mohla byť oveľa

plodnejšia.

Špeciálna výstava - Sielnica
Absolvovali sme už druhý krát výstavu v Sielnici. Aj minulý rok sme mali slušnú účasť

psíkov hlavne ZSL. Bola to opäť dobrá prezentácia nielen našich severských plemien,

ale aj klubu . Zdôrazňujem, že táto výstava je jedinou výstavou poľovníckych plemien

duričov a farbiarov na Slovensku a ak aj naďalej chceme prezentovať naše plemená

ako poľovnícke a pracovné je na nich naša účasť nevyhnutná. Aj preto sme trochu upravili

náš predpis a výsledok z tejto výstavy nahradzuje napríklad NVP alebo aj MVP.

Všetkým zúčastneným ďakujem , že prišli a predviedli svojich psíkov a dúfam že aj

tohoročná výstava, ktorá je už pred dverami bude podobne úspešná.

Bonitácia
Uplynulý rok sme organizovali už v poradí tretiu bonitáciu chovných jedincov. Tento krát

sme sa stretli vo Vrútkach v krásnom prostredí pri hoteli Junior Piatrová. Prihlásených

bolo 24 psíkov, z ktorých traja nenastúpili. Kvalita predvedených psíkov sa už začína blížiť

k tomu vyššiemu štandardu , avšak ešte stále nachádzame slabších jedincov. Bližšie o

výsledkoch v samostatnom článku. To, čo je potrebné opätovne zdôrazniť, je nepriprave-

nosť niektorých psíkov na takéto podujatie . Je to chyba majiteľov , ktorí podceňujú

prípravu svojich psov na výstavu a potom je problém, aby psy ukázali chrup, aby sa

postavili do výstavného postoja ako aj spoločne s ostatnými psami behať v kruhu.

Našťastie že rozhodcovia majú dostatočnú trpezlivosť a takýchto psíkov nevylúčia z kruhu.

Je to však problém, ktorý môžu riešiť majitelia aj sami a nacvičovať to so svojimi psíkmi.

Budeme sa tomu patrične aj my venovať na tohtoročnom víkende a zavoláme cvičiteľa,

ktorý názorne ukáže ako sa pes správne predvádza na výstave.

Klubová výstava
Už tradične sme organizovali klubovú výstavu v Liptovskej Tepličke. Zúčastnilo sa na nej

21 psíkov, čo je o 6 menej ako v roku 2014. Úbytok je hlavne v útlme KMP, z ktorých sa na

výstave zúčastnili iba dvaja. Úroveň západosibírskych lajok však stúpa , čo potvrdil aj

rozhodca MVDr. Vladimír Piskay, ktorý pred viacerými rokmi už posudzoval naše

plemená na klubovej výstave a tak mal tú terajšiu s čím porovnať. Ak počítame účasť

na dvoch výstavách , tak sme v roku 2015 predviedeli na klubových výstavách spolu

44 psíkov, čo je prinajmenšom slušný počet. O účasti našich psov na ostatných národ-

ných a medzinárodných výstavách sa dočítate na ďalších stránkach spravodaja.

Príprava psov na skúšky PUP
Už tradične aj v roku 2015 sme usporiadali pracovné stretnutia pre záujemcov o skúšky

PUP. Prvé stretnutie sa uskutočnilo vo Vrútkach v rámci víkendu popri bonitácii, kde sme

kládli veľký dôraz na poslušnosť psov, ale venovali sme sa aj zakladaniu stôp. Druhé

stretnutie sme mali v Molči, kde sme sa venovali s aktérmi na príprave farbiarskych skúšok

duričov. Na koniec novembra sme pripravili už tradične víkendové stretnutie na prípravu

psov, ale aj majiteľov na duričské skúšky. Účasť bola dobrá, psíky boli v štádiu prípravy,

poľovačka prebehla v celku poriadku. Účastníci mohli byť spokojní.

Viac sa dočítate v samostatnom článku.
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Už tradične sme organizovali klubovú výstavu v Liptovskej Tepličke. Zúčastnilo sa na nej

21 psíkov, čo je o 6 menej ako v roku 2014. Úbytok je hlavne v útlme KMP, z ktorých sa na

výstave zúčastnili iba dvaja. Úroveň západosibírskych lajok však stúpa , čo potvrdil aj

rozhodca MVDr. Vladimír Piskay, ktorý pred viacerými rokmi už posudzoval naše

plemená na klubovej výstave a tak mal tú terajšiu s čím porovnať. Ak počítame účasť

na dvoch výstavách , tak sme v roku 2015 predviedeli na klubových výstavách spolu

44 psíkov, čo je prinajmenšom slušný počet. O účasti našich psov na ostatných národ-

ných a medzinárodných výstavách sa dočítate na ďalších stránkach spravodaja.

Príprava psov na skúšky PUP
Už tradične aj v roku 2015 sme usporiadali pracovné stretnutia pre záujemcov o skúšky

PUP. Prvé stretnutie sa uskutočnilo vo Vrútkach v rámci víkendu popri bonitácii, kde sme

kládli veľký dôraz na poslušnosť psov, ale venovali sme sa aj zakladaniu stôp. Druhé

stretnutie sme mali v Molči, kde sme sa venovali s aktérmi na príprave farbiarskych skúšok

duričov. Na koniec novembra sme pripravili už tradične víkendové stretnutie na prípravu

psov, ale aj majiteľov na duričské skúšky. Účasť bola dobrá, psíky boli v štádiu prípravy,

poľovačka prebehla v celku poriadku. Účastníci mohli byť spokojní.

Viac sa dočítate v samostatnom článku.
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Skúšky odvahy s diviakom
Aj v predošlom roku sme zvolili variantu dvoch skúšok. Tú letnú sme naplánovali počas

víkendu popri bonitácii v oplôtku vo Veľkom Čepčíne. Tí, ktorí chceli vyskúšať svojich

psíkov na ostro a nielen tréningovo mali príležitosť, avšak ich úspešnosť v letnom období

už tradične bola slabá. Naviac sa v oplôtku zranil aj diviak a tak sme museli tréning

prerušiť predčasne za čo sa tým, ktorí na rad nedostali ospravedlňujem.

Druhú skúšku sme mali koncom novembra v PZ Dubina. Tu už psíky pracovali spoľahli-

vejšie a aj úspešnosť bola lepšia . Nevyrovnala sa však skúškam z predošlého roka.

Viac o skúškach v samostatnom článku.

Stav chovných jedincov a CHS
Oproti predošlému roku sme sa polepšili v počte chovných jedincov u ZSL dnes máme

v klube 10 chovných psov a 9 chovných súk. U plemena REL končila chovnosť jediného

psa, kandidátov na tento rok je viac, chovnú suku máme jednu ale dúfam, že tento rok

k nej pribudne ďaľšia . U karelských medvedích psov máme jedného chovného psa

a dve chovné suky. U plemena NLP je stav CHJ - 0.

Výstavy psov mimo klubu
Informácie o účasti našich psov na rôznych výstavách či už národných alebo medziná-

rodných sme dostávali aj počas roka, aj tak nás koncoročná sumarizácia prekvapila.

Také množstvo našich psov na výstavách po republike ešte nebolo. Zo 14-tich NV a MVP

usporiadaných na Slovensku naši chovateľov sa predstavili na 11-tich spolu s 31 psíkmi

našich plemien . Výsledky týchto výstav nájdete na inej strane spravodaja.

Naše psy na skúškach PUP
Napriek tomu , že sme v roku 2015 upustili od usporiadania klubových skúšok či už

FD alebo SD, naši členovia neváhali a po celej republike sa zúčastňovali na skúškach

usporiadaných SPK, alebo iných klubov. Ich účasť bola vidieť na FSMP , FD a SD.

Celkovo sa na 18-tich skúškach zúčastnilo 30 našich psíkov a mimo jedného uspeli

všetci . Ak berieme do úvahy, že v roku 2014 sa ich zúčastnilo 13 a rok pred tým iba 7

tak je to porovnane s našou členskou základňou fantastické číslo. Dúfam, že to bude

obdobne aj tento rok, ak beriem do úvahy, že máme v pláne aj usporiadanie klubových

farbiarských skúšok . Viac o výsledkoch skúšok PUP sa dočítate na iných stránkach.

Čo nás potešilo ?
V každom prípade nás potešila účasť našich členov na všetkých podujatiach klubu, či už

to bola špeciálna výstava psov v Sielnici, víkend so severskými poľovnými psami spojený

s bonitáciou vo Vrútkach , klubová výstava v Liptovskej Tepličke, skúšky odvahy psov vo

Veľkom Čepčíne ako aj v Poprade a aj účasť na výcvikovom víkende v Soblahove.

Napriek tomu, že má každý toho volného času málo, predsa len viac a viac členov sa

zapája do činnosti klubu.

Sme radi, že sa pritom vytvárajú aj menšie skupinky a sú schopné aj samé pracovať,

napríklad v Soblahove alebo v Rabči. V každom prípade je výsledok vidieť ako ich psy

pracujú na poľovačkách a ako sú pripravené na skúšky PUP. Myslím si, že tieto vzťahy

môžu iba vylepšiť prácu klubu a v neposlednom rade aj zviditeľniť samotný klub.

Potešila nás vysoká účasť našich psov na NV a MVP ako aj na skúškach PUP a veríme,

že ten trend bude pokračovať aj nasledujúce roky.

Čo je potrebné vylepšiť !
V každom prípade musíme konštatovať, že toho je v každej kapitole. Najpáľčivejšie je asi

predvádzanie psov na výstavách a bonitácii, tu je potrebné naozaj zapracovať.

Na záver je potrebné veľké poďakovanie všetkým členom, ktorí boli na našich akciách

ako aj počas roka nápomocní v našej práci a dúfam že k nim pribudnú aj ďalší.

Skúšky odvahy s diviakom
Aj v predošlom roku sme zvolili variantu dvoch skúšok. Tú letnú sme naplánovali počas

víkendu popri bonitácii v oplôtku vo Veľkom Čepčíne. Tí, ktorí chceli vyskúšať svojich

psíkov na ostro a nielen tréningovo mali príležitosť, avšak ich úspešnosť v letnom období

už tradične bola slabá. Naviac sa v oplôtku zranil aj diviak a tak sme museli tréning

prerušiť predčasne za čo sa tým, ktorí na rad nedostali ospravedlňujem.

Druhú skúšku sme mali koncom novembra v PZ Dubina. Tu už psíky pracovali spoľahli-

vejšie a aj úspešnosť bola lepšia . Nevyrovnala sa však skúškam z predošlého roka.

Viac o skúškach v samostatnom článku.

Stav chovných jedincov a CHS
Oproti predošlému roku sme sa polepšili v počte chovných jedincov u ZSL dnes máme

v klube 10 chovných psov a 9 chovných súk. U plemena REL končila chovnosť jediného

psa, kandidátov na tento rok je viac, chovnú suku máme jednu ale dúfam, že tento rok

k nej pribudne ďaľšia . U karelských medvedích psov máme jedného chovného psa

a dve chovné suky. U plemena NLP je stav CHJ - 0.

Výstavy psov mimo klubu
Informácie o účasti našich psov na rôznych výstavách či už národných alebo medziná-

rodných sme dostávali aj počas roka, aj tak nás koncoročná sumarizácia prekvapila.

Také množstvo našich psov na výstavách po republike ešte nebolo. Zo 14-tich NV a MVP

usporiadaných na Slovensku naši chovateľov sa predstavili na 11-tich spolu s 31 psíkmi

našich plemien . Výsledky týchto výstav nájdete na inej strane spravodaja.

Naše psy na skúškach PUP
Napriek tomu , že sme v roku 2015 upustili od usporiadania klubových skúšok či už

FD alebo SD, naši členovia neváhali a po celej republike sa zúčastňovali na skúškach

usporiadaných SPK, alebo iných klubov. Ich účasť bola vidieť na FSMP , FD a SD.

Celkovo sa na 18-tich skúškach zúčastnilo 30 našich psíkov a mimo jedného uspeli

všetci . Ak berieme do úvahy, že v roku 2014 sa ich zúčastnilo 13 a rok pred tým iba 7

tak je to porovnane s našou členskou základňou fantastické číslo. Dúfam, že to bude

obdobne aj tento rok, ak beriem do úvahy, že máme v pláne aj usporiadanie klubových

farbiarských skúšok . Viac o výsledkoch skúšok PUP sa dočítate na iných stránkach.

Čo nás potešilo ?
V každom prípade nás potešila účasť našich členov na všetkých podujatiach klubu, či už

to bola špeciálna výstava psov v Sielnici, víkend so severskými poľovnými psami spojený

s bonitáciou vo Vrútkach , klubová výstava v Liptovskej Tepličke, skúšky odvahy psov vo

Veľkom Čepčíne ako aj v Poprade a aj účasť na výcvikovom víkende v Soblahove.

Napriek tomu, že má každý toho volného času málo, predsa len viac a viac členov sa

zapája do činnosti klubu.

Sme radi, že sa pritom vytvárajú aj menšie skupinky a sú schopné aj samé pracovať,

napríklad v Soblahove alebo v Rabči. V každom prípade je výsledok vidieť ako ich psy

pracujú na poľovačkách a ako sú pripravené na skúšky PUP. Myslím si, že tieto vzťahy

môžu iba vylepšiť prácu klubu a v neposlednom rade aj zviditeľniť samotný klub.

Potešila nás vysoká účasť našich psov na NV a MVP ako aj na skúškach PUP a veríme,

že ten trend bude pokračovať aj nasledujúce roky.

Čo je potrebné vylepšiť !
V každom prípade musíme konštatovať, že toho je v každej kapitole. Najpáľčivejšie je asi

predvádzanie psov na výstavách a bonitácii, tu je potrebné naozaj zapracovať.

Na záver je potrebné veľké poďakovanie všetkým členom, ktorí boli na našich akciách

ako aj počas roka nápomocní v našej práci a dúfam že k nim pribudnú aj ďalší.

Kynológii a lovu zdar ! - predseda KCHSPPImrich Füle - predseda KCHSPPImrich Füle



Priestor pre poradcu chovu

Znova  sme  o  niečo  starší a  skúsenejší, pripravili sme ďalšie číslo nášho

klubového  spravodaja , v ktorom  sa  snažíme  patrične  bilancovať všetky

aktivity klubu za uplynulý rok.

Naša členská základňa  skutočne ide  hore, zaznamenávam , jednak  telefo-

fonické, alebo aj  e-mailové  dopyty  od ľudí, ktorí  niečo počuli o Lajkách

a rozhodujú sa na aké plemeno poľovného psa sa majú zamerať.

Skutočne  je  to  tak, že pri  všetkom  našom  snažení, sa  dosť ťažko ľuďom

dostáva do povedomia fakt, že existujú aj iné spôsoby  poľovania so psami

ako tie, na ktoré  naše kultivované  poľovníctvo po dlhé roky bolo zvyknuté.

Samozrejme , že to nadväzuje  na  fakt , na čo boli  severské plemená psov

vo  svojich  domovských  krajinách šľachtené. S  pokorou  a  úctou , ktorú

pochopí len poľovník, ktorý s nimi pracuje, sa môžeme len  ukloniť ľuďom,

ktorí  na  ich  genetike pracovali. Aby to bolo tak naďalej aj u nás, musíme

si  svoju  prácu  v  našom  klube  ustrážiť.

V uplynulom  roku  bolo  dovezených  na  Slovensko  15  jedincov , z  toho

KMP - 3,  NLP - 1,  REL - 2,  ZSL - 9. Čo sa doviezlo, vyhodnotíme až na

budúcich  bonitáciách , každý  jedinec bude posúdený a ohodnotený. Časť

ľudí, možno  bude  sklamaných , lebo  je  dosť veľké  riziko hlavne z rusky

hovoriacich  krajín  priviesť niečo, aby to bolo skutočne hodnotné. Vyviesť

šteňatá  od špičkových  rodičov  sa  aj u nich  traduje skoro ako velezrada.

Prosím o  pozornosť každého , kto sa na bonitácii mieni  so svojím psíkom

zúčastniť . Jedinec  musí  byť začipovaný , čip si pre istotu nechajte identi-

fikovať u  veterinára , čipové číslo  musí  sedieť s  tým , ktoré je zapísané

v rodokmeni  a  naučte  svojho  psíka  stálym  opakovaním , aby  si  nechal

prezrieť chrup . To  sú  dve  základné  veci , bez  ktorých  sa  nedá  pohnúť

ďalej . Ak ste sa rozhodli chovať jedinca  takéhoto  plemena , bude  to  pre

Vás do určitej  miery aj záťaž , musíte  sa mu  patrične  venovať . Kto na to

nemá podmienky, nech sa radšej myšlienky na takýto chov vzdá.

A teraz  trocha štatistiky .  Za  minulý  rok bolo narodených a následne aj

zaevidovaných 12 šteniat a to ZSL -8, KMP -4. Do zahraničia boli predané

3 šteniatka  a  jeden  dospelý  jedinec ZSL . Dovezené  na  Slovensko  bolo,

KMP-3 jedince, NLP-1 jedinec, REL-2 jedince, ZSL-9.

Ku  koncu  roka  2015 , máme   zaevidované  chovné  jedince , ZSL psy - 8,

suky - 8,  KMP psy - 2,  suky - 5,  REL suka - 1.

U  ZSL je  to  sľubné , dá  sa  už z  niečoho vyberať, avšak u KMP nastáva

problém  s  chovnými  psami. Posledné  krytie  suky  KMP prebehlo  v ČR.

Žiaľ psíky predvedené z tohoto  vrhu  mali niekoľko exteriérových vád a na

bonitácii  neprešli . Či  to  je  chybou  slabšieho  genofondu  rodičov  alebo

zlou  výchovou šteniat je ťažké  posúdiť. Máme však na Slovensku jedného

veľmi  nádejného  psíka, ktorý  však  do dnes nie je uchovnený. Rád by som

Vám  poradil  pri  kúpe šteniatka  v  zahraničí , ale  skutočne  neviem , čo.

Majiteľ chce  predať a  zarobiť, pochybujem, že  Vám  bude  dávať nejaké

záruky. Je  to  teda  riziko , ktoré  musíte  znášať sami . Ale  berte  to  z  tej

lepšej  stránky , možno  narazíte  na  niekoho , kto  má  svedomie  a  dobrú

vôľu Vás neoklamať.

Prajem Vám priatelia veľa úspechov v živote, ako aj v kynológii.

- poradca chovu KCHSPPVladimír Schalek

Znova  sme  o  niečo  starší a  skúsenejší, pripravili sme ďalšie číslo nášho
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aktivity klubu za uplynulý rok.

Naša členská základňa  skutočne ide  hore, zaznamenávam , jednak  telefo-

fonické, alebo aj  e-mailové  dopyty  od ľudí, ktorí  niečo počuli o Lajkách

a rozhodujú sa na aké plemeno poľovného psa sa majú zamerať.

Skutočne  je  to  tak, že pri  všetkom  našom  snažení, sa  dosť ťažko ľuďom

dostáva do povedomia fakt, že existujú aj iné spôsoby  poľovania so psami

ako tie, na ktoré  naše kultivované  poľovníctvo po dlhé roky bolo zvyknuté.

Samozrejme , že to nadväzuje  na  fakt , na čo boli  severské plemená psov

vo  svojich  domovských  krajinách šľachtené. S  pokorou  a  úctou , ktorú

pochopí len poľovník, ktorý s nimi pracuje, sa môžeme len  ukloniť ľuďom,

ktorí  na  ich  genetike pracovali. Aby to bolo tak naďalej aj u nás, musíme

si  svoju  prácu  v  našom  klube  ustrážiť.

V uplynulom  roku  bolo  dovezených  na  Slovensko  15  jedincov , z  toho

KMP - 3,  NLP - 1,  REL - 2,  ZSL - 9. Čo sa doviezlo, vyhodnotíme až na

budúcich  bonitáciách , každý  jedinec bude posúdený a ohodnotený. Časť

ľudí, možno  bude  sklamaných , lebo  je  dosť veľké  riziko hlavne z rusky

hovoriacich  krajín  priviesť niečo, aby to bolo skutočne hodnotné. Vyviesť

šteňatá  od špičkových  rodičov  sa  aj u nich  traduje skoro ako velezrada.

Prosím o  pozornosť každého , kto sa na bonitácii mieni  so svojím psíkom

zúčastniť . Jedinec  musí  byť začipovaný , čip si pre istotu nechajte identi-

fikovať u  veterinára , čipové číslo  musí  sedieť s  tým , ktoré je zapísané

v rodokmeni  a  naučte  svojho  psíka  stálym  opakovaním , aby  si  nechal

prezrieť chrup . To  sú  dve  základné  veci , bez  ktorých  sa  nedá  pohnúť

ďalej . Ak ste sa rozhodli chovať jedinca  takéhoto  plemena , bude  to  pre

Vás do určitej  miery aj záťaž , musíte  sa mu  patrične  venovať . Kto na to

nemá podmienky, nech sa radšej myšlienky na takýto chov vzdá.

A teraz  trocha štatistiky .  Za  minulý  rok bolo narodených a následne aj

zaevidovaných 12 šteniat a to ZSL -8, KMP -4. Do zahraničia boli predané

3 šteniatka  a  jeden  dospelý  jedinec ZSL . Dovezené  na  Slovensko  bolo,

KMP-3 jedince, NLP-1 jedinec, REL-2 jedince, ZSL-9.

Ku  koncu  roka  2015 , máme   zaevidované  chovné  jedince , ZSL psy - 8,

suky - 8,  KMP psy - 2,  suky - 5,  REL suka - 1.

U  ZSL je  to  sľubné , dá  sa  už z  niečoho vyberať, avšak u KMP nastáva

problém  s  chovnými  psami. Posledné  krytie  suky  KMP prebehlo  v ČR.

Žiaľ psíky predvedené z tohoto  vrhu  mali niekoľko exteriérových vád a na

bonitácii  neprešli . Či  to  je  chybou  slabšieho  genofondu  rodičov  alebo

zlou  výchovou šteniat je ťažké  posúdiť. Máme však na Slovensku jedného

veľmi  nádejného  psíka, ktorý  však  do dnes nie je uchovnený. Rád by som

Vám  poradil  pri  kúpe šteniatka  v  zahraničí , ale  skutočne  neviem , čo.

Majiteľ chce  predať a  zarobiť, pochybujem, že  Vám  bude  dávať nejaké

záruky. Je  to  teda  riziko , ktoré  musíte  znášať sami . Ale  berte  to  z  tej

lepšej  stránky , možno  narazíte  na  niekoho , kto  má  svedomie  a  dobrú

vôľu Vás neoklamať.

Prajem Vám priatelia veľa úspechov v živote, ako aj v kynológii.

- poradca chovu KCHSPPVladimír Schalek

Vážení priatelia
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Správa finančného hospodára klubu

Ukončili sme ďalší kalendárny rok a je teda čas aj na finančnú rekapituláciu .

Z hľadiska finančného bol uplynulý rok úspešný. Maximálne sme sa snažili o to,

aby usporiadané klubové akcie mali vyrovnaný rozpočet. Členská základňa sa nám

slušne rozrastá a pochopiteľne je to dobrá správa pre budúcnosť aj z finančného

hľadiska. Náš príjem v kalendárnom roku 2015 sa skladal z členských príspevkov,

poplatkov klubových akcií, či už to bola bonitácia, skúška odvahy v diviačom

oplôtku, alebo klubová výstava a samozrejme z dotácií SPZ..

Účtovná uzávierka bola vykonaná k 31.12.2015

Stav na bankovom účte k 1.1.2015 :

Stav hotovosti v pokladni k 1.1.2015  :

Celkové financie k 1.1.2015 :

Ukončili sme ďalší kalendárny rok a je teda čas aj na finančnú rekapituláciu .

Z hľadiska finančného bol uplynulý rok úspešný. Maximálne sme sa snažili o to,

aby usporiadané klubové akcie mali vyrovnaný rozpočet. Členská základňa sa nám

slušne rozrastá a pochopiteľne je to dobrá správa pre budúcnosť aj z finančného

hľadiska. Náš príjem v kalendárnom roku 2015 sa skladal z členských príspevkov,

poplatkov klubových akcií, či už to bola bonitácia, skúška odvahy v diviačom

oplôtku, alebo klubová výstava a samozrejme z dotácií SPZ..

Účtovná uzávierka bola vykonaná k 31.12.2015

Stav na bankovom účte k 1.1.2015 :

Stav hotovosti v pokladni k 1.1.2015  :

Celkové financie k 1.1.2015 :

Vážení členovia klubu !

5.924,91 €

704,78 €

5.220,13 €

Príjmy v kalendárnom roku sme mali z členských príspevkov, z poplatkov za bonitáciu,

skúšku odvahy, klubovú výstavu, odporúčaní za párenie a z dotácií SPZ na činnosť.

Klub za rok 2015 dosiahol celkový príjem :

Výdavky v kalendárnom roku sme mali na rozhodcov pri klubových akciách, poplatky

SKJ za výstavné kartičky a výdavky na usporiadanie členskej schôdze , nákup tlačív

SPZ a výdavok na web stránku.

Výdavky klubu za rok 2015 spolu činili :

Príjmy v kalendárnom roku sme mali z členských príspevkov, z poplatkov za bonitáciu,

skúšku odvahy, klubovú výstavu, odporúčaní za párenie a z dotácií SPZ na činnosť.

Klub za rok 2015 dosiahol celkový príjem :

Výdavky v kalendárnom roku sme mali na rozhodcov pri klubových akciách, poplatky

SKJ za výstavné kartičky a výdavky na usporiadanie členskej schôdze , nákup tlačív

SPZ a výdavok na web stránku.

Výdavky klubu za rok 2015 spolu činili :

Uzávierkový stav financií klubu k 31.12.2015 je nasledovný :

Stav financií vo VÚB  :

Stav hotovosti v pokladni :

Stav financií vo VÚB  :

Stav hotovosti v pokladni : 445,90 €

7.506,67 €

Ladislav Stehlík
finančný hospodár KCHSPP

Ladislav Stehlík
finančný hospodár KCHSPP

Správa kontrolóra klubu

Kontrola finančného hospodárenia klubu za rok 2015 bola vykonaná dňa 26.2.2016

Boli prekontrolované zúčtovania príjmov ako aj výdavkov klubu za rok 2015.

Boli prekontrolované platby členských príspevkov, výpisy banky a nakladanie s hoto-

vosťou.

Uzávierkový stav financií predložený finančným hospodárom zodpovedá skutoč-

nostiam zisteným pri fyzickej kontrole účtovných dokladov.

Pri vykonanej kontrole sa nezistili žiadne nedostatky.

Kontrola finančného hospodárenia klubu za rok 2015 bola vykonaná dňa 26.2.2016

Boli prekontrolované zúčtovania príjmov ako aj výdavkov klubu za rok 2015.

Boli prekontrolované platby členských príspevkov, výpisy banky a nakladanie s hoto-

vosťou.

Uzávierkový stav financií predložený finančným hospodárom zodpovedá skutoč-

nostiam zisteným pri fyzickej kontrole účtovných dokladov.

Pri vykonanej kontrole sa nezistili žiadne nedostatky.

Peter Olexa
kontrolór KCHSPP

Peter Olexa
kontrolór KCHSPP

3.483,70 €

1.456,04 €
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Náš klub v dňoch 10.-12. júla 2015 už tretí rok

usporiadal pracovný víkend s našimi severskými

poľovnými psami tentokrát v hoteli Junior Piatrová

vo Vrútkach. Zraz účastníkov bol v piatok, prebehli

organizačné pokyny k OD a k bonitácii, ostatný čas sme strávili voľnou debatou, pocho-

piteľne o našich plemenách a o poľovačky s nimi. Konštruktívne debaty sa aj tentokrát

končili neskoro v noci. Sobotňajší program sa začal skorým budíčkom, raňajkami, kávou

a už sme aj sadali do vozidiel a vyrážali do neďalekého Veľkého Čepčína, kde už na nás
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organizačné pokyny k OD a k bonitácii, ostatný čas sme strávili voľnou debatou, pocho-

piteľne o našich plemenách a o poľovačky s nimi. Konštruktívne debaty sa aj tentokrát

končili neskoro v noci. Sobotňajší program sa začal skorým budíčkom, raňajkami, kávou

a už sme aj sadali do vozidiel a vyrážali do neďalekého Veľkého Čepčína, kde už na nás

Bonitácia chovných jedincov
a skúška OD KCHSPP
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čakala obsluha. Na skúšku sa prihlásilo 15 psov, z
ktorých dvaja neprišli. Žiaľ u väčšiny sa zopakoval
scenár z predošlých rokov a moc toho neukázali.
Siedmi skončili s hodnotením "0", dvaja s "1" a jeden
s 2 - kou. S hodnotením "3" uspel Fargo s vodičom
B.Řehákom. Najvyššiu známku dostali Volgar-Bulat s
vodičom O.Popčákom a Dasya s I.Tichým. Ako to už
spomíname každý rok to letné teplo by v žiadnom prí-
pade nemalo natoľko ovplyvniť naše psy, aby dostá-
vali známky "0" a "1". Chybu bude treba hľadať inde.

čakala obsluha. Na skúšku sa prihlásilo 15 psov, z
ktorých dvaja neprišli. Žiaľ u väčšiny sa zopakoval
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Viac psíkov nám to už za roky ukázalo, že to ide aj v tých letných horúčavách. Možno hod-
notením o známku horšiu, avšak každý pes musí svoj lovecký pud ukázať a nemôže diviačiu
zver ignorovať. Po skúškach sme sa vrátili do hotela na
obed a pokračovali s výcvikom našich psov. Účastníkov
sme rozdelili do dvoch  skupín. Jednej skupiny  sa  ujali
Jozef Štrba a Richard Lukačko a zamerali sa na základ-
ný  výcvik  poslušnosti s dôrazom na vodenie na remeni.
Druhú  skupinu  sme  zobrali  na  starosť s Paľom Čer-
nákom  a  venovali  sme  sa  disciplínam  z  pracovných
skúšok. Účastníci si odskúšali odloženie psov a na kon-
ci  si  cvične  vyskúšali  na stope aj čuch svojich psíkov.
Po  výmene  skupín  sa  to isté zopakovalo . Prítomní si
mohli  zároveň vyskúšať aj  obojky  na  sledovanie  psov  s GPS od fi. Garmin. Čas rýchlo
ubehol a skončili sme tesne  pred  večerou. Ako býva zvykom debaty nemali konca, kým ho-
diny  neodbili  dvanástu. Na  nedeľu nám ostal hlavný  - Bonitácia. Prihlásilo sa nám dote-
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diny  neodbili  dvanástu. Na  nedeľu nám ostal hlavný  - Bonitácia. Prihlásilo sa nám dote-

raz najväčšie množstvo 24 jedincov. Z toho jeden psík
NLP-Sivý, jeden psík KMP, tri suky KMP, dve psy REL,
jedna suka REL , päť psov ZSL a jedenásť súk ZSL.
Žiaľ NLP nenastúpil , pričom sme boli na neho veľmi
zvedaví a hlavne na jeho chrup. Ešte sa nám odhlásil
jeden psík KMP a jedna suka ZSL. Z predvedených súk
KMP síce uspeli všetky tri, avšak kvalita nás akosi ne-
nadchla . U REL uspeli oba psíky ako aj sučka. Medzi
ZSL neuspel jeden psík a dve sučky. Bonitačná komisia

raz najväčšie množstvo 24 jedincov. Z toho jeden psík
NLP-Sivý, jeden psík KMP, tri suky KMP, dve psy REL,
jedna suka REL , päť psov ZSL a jedenásť súk ZSL.
Žiaľ NLP nenastúpil , pričom sme boli na neho veľmi
zvedaví a hlavne na jeho chrup. Ešte sa nám odhlásil
jeden psík KMP a jedna suka ZSL. Z predvedených súk
KMP síce uspeli všetky tri, avšak kvalita nás akosi ne-
nadchla . U REL uspeli oba psíky ako aj sučka. Medzi
ZSL neuspel jeden psík a dve sučky. Bonitačná komisia

u niektorých jedincov povolila opakovanie bonitácie v nasledujúcich rokoch, čo obsahujú
vydané protokoly. U jedného psíka však ďalšiu bonitáciu v budúcnosti nepovoľuje, nakoľko
mal jednoznačné vady vylučujúce z chovu. Viem , že je to veľmi ťažké pre majteľov týchto
psíkov, ale ak máme záujem v chove našich plemien napredovať, tak iba takáto cesta vedie
k úspechu. A to sa samozrejme netýka iba bonitácie, ale aj skúšky odvahy či skúšok poľov-
nej upotrebiteľnosti . Ak chceme na Slovensku kvalitných a ostrých poľovných psov z
našich plemien tak ani v skúškach odvahy nemôžeme poľaviť . ( F - I )

u niektorých jedincov povolila opakovanie bonitácie v nasledujúcich rokoch, čo obsahujú
vydané protokoly. U jedného psíka však ďalšiu bonitáciu v budúcnosti nepovoľuje, nakoľko
mal jednoznačné vady vylučujúce z chovu. Viem , že je to veľmi ťažké pre majteľov týchto
psíkov, ale ak máme záujem v chove našich plemien napredovať, tak iba takáto cesta vedie
k úspechu. A to sa samozrejme netýka iba bonitácie, ale aj skúšky odvahy či skúšok poľov-
nej upotrebiteľnosti . Ak chceme na Slovensku kvalitných a ostrých poľovných psov z
našich plemien tak ani v skúškach odvahy nemôžeme poľaviť . ( F - I )
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Špeciálna výstava - Sielnica 2015

Sielnica - 2015

SPZ - SPK

OkO SPZ ZvolenOkO SPZ Zvolen

KŠV CAC SR

Slovenský poľovnícky zväz, Okresná organizácia Zvolen

v mene Slovenskej poľovníckej komory usporiadali dňa

13. júna 2015 vo veľmi príjemnom prostredí strelnice

v Sielnici už 13. ročník výstavy poľovných psov. Táto

výstava je zameraná na poľovnícke plemená psov, ktoré

využívame na Slovensku na lov a dohľadávky raticovej

Slovenský poľovnícky zväz, Okresná organizácia Zvolen

v mene Slovenskej poľovníckej komory usporiadali dňa

13. júna 2015 vo veľmi príjemnom prostredí strelnice

v Sielnici už 13. ročník výstavy poľovných psov. Táto

výstava je zameraná na poľovnícke plemená psov, ktoré

využívame na Slovensku na lov a dohľadávky raticovej

zveri, teda plemená duričov , farbiarov a jazvečíkov. Na klubových výstavách predviedli

svojich štvornohých pomocníkov chovateľské kluby ako : Slovenský klub chovateľov jagd-

teriérov, Slovenský klub chovateľov farbiarov, Klub chovateľov duričov a Klub chovateľov

alpských jazvečíkovitých duričov. Náš klub sa zúčast-

nil na tejto výstave na pozvanie usporiadateľa už

druhýkrát . Nakoľko každý chovateľský klub na

Slovensku môže mať v kalendárnom roku iba jednu

klubovú výstavu a tú má náš klub pravidelne v zim-

nom období, tak sme naše plemená prezentovali na

špeciálnej výstave. Aj tento rok pri príprave sme

sa snažili zabezpečiť početnú účasť zo všetkých

plemien, ktorých chov náš klub zastrešuje. U niekto-

rých plemien však je to len naše zbožné prianie.
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Pri našom najpočetnejšom plemene západosibírskych

lajok sa nám to najviac darilo. Predviedli sme deväť

psov a osem súk. Z karelských medvedích psov sa

výstavy zúčastnili iba dva psy. U rusko-európskych

lajok ako aj u nórskych losích psov nastúpil do kruhu

jeden psík a jedna suka. Príležitosť, že sa táto výstava

chovateľom započítava do chovnosti využili hlavne

chovatelia ZSL, čo bolo jasne vidieť aj z hojnej účasti.

Počasie bolo fantastické, doslova šité na takéto podu-

jatie v lone prírody. Na obed však už ručička teplo-

mera poriadne vystúpila a pitný režim aj toho roku

museli dodržiavať nielen majitelia psov , ale aj ich
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štvornohí miláčikovia . Nakoľko sa ešte rátame na tejto

výstave medzi nováčikov, opäť sme pripravili pre divákov

aj prezentáciu činnosti nášho klubu v pripravenej fotoga-

lérii. Fotografie z klubových akcií prezentácia vystavova-

ných psov na fotkách ako aj fotografie z prírody , ktoré

dodali naši členovia sa znovu stretlo s veľkým záujmom.

Ako prvé sa predviedli karelské medvedie psy. V triede

mladých sme mohli vidieť dvoch psíkov , oba síce dostali

štvornohí miláčikovia . Nakoľko sa ešte rátame na tejto
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ných psov na fotkách ako aj fotografie z prírody , ktoré

dodali naši členovia sa znovu stretlo s veľkým záujmom.

Ako prvé sa predviedli karelské medvedie psy. V triede

mladých sme mohli vidieť dvoch psíkov , oba síce dostali
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hodnotenie výborný avšak rozhodca usúdil, že na CAC nemá

ani jeden. Psíky Eddie a Endy z CHS z ČR tak ostali bez titu-

lu. Nasledovali nórske losie psy sivé. Falco opäť nezaváhal

a svojmu majiteľovi P. Jamrichovi popakoval V1, CAC, VŠV.

Anndy z CHS Panenka dostala hodnotenie výborná. U REL

Fargo B. Řeháka ako aj Adina p.Kočiša dostali zhodne oce-

nenie V1, CAC, VŠV . Nasledovala najpočetnejšia skupina

západosibírske lajky . V triede dorast uspel s hodnotením

veľmi nádejný psík Brit z CHS Vlčí chodník maj. P.Štefan .

V triede mladých psov dostal Avar z CHS Vlčí chodník V2 a

víťazom triedy sa stal s hodnotením V1, CAJC Baddy z CHS

Hostianska cesta maj. M. Sarvaša. Medzi mladými sukami

vyhrala Asta CHS Vlčí chodník maj. J. Daňka s V1, CAJC.

Airin z výstavy odstúpila a Dasya maj. I.Tichého dostala V2.

V triede strednej bol pes Astor sám a tak získal pre maj.

M.Partla V1, CAC. Obe predvedené suky Ala CHS Hostians-

ka cesta ako aj Lada z UA zhodne dostali výbornú, avšak

rozhodca CAC neudelil. Najsilnejšia bola trieda otvorená,

ktorú nakoniec medzi psami vyhral Amur CHS Račiansky jas

maj. J.Raticu s V1, CAC, VŠV pred Agir z CHS Račiansky jas

V1, Res.CAC maj. J. Parobok. Jeho druhý pes Niran CHS

Prostredný vrch ako aj Bulat-Volgar maj. O.Popčáka dostali

hodvotenie výborný. Medzi sukami v triede otvorenej vyhrala

Cilka CHS Biela breza P. Olexu s V1, CAC, VŠV pred Aris

CHS Vlčí chodník L.Remeníka V2, Res,CAC . V triede pra-

covnej priniesla suka Fabulous Star Valkiria maj. Petre
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tený dostal hodnotenie V1, CAC.

V záverečných kolách tentokrát

žiadny psík z našich severských

poľovných plemien neuspel.

Krásne počasie ako aj dobrá

nálada vydržala až do konca

výstavy. Na záver moje poďako-

vanie patrí všetkým našim vysta-

vovateľom , ktorí tak prispeli k

ďalšej veľmi podarenej prezen -

tácii klubu ako aj našich sever -

ských poľovných plemien.

Kamenskej V1, CAC. V triede šampiónov bol Damaar osamo-

tený dostal hodnotenie V1, CAC.
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poľovných plemien neuspel.

Krásne počasie ako aj dobrá

nálada vydržala až do konca

výstavy. Na záver moje poďako-

vanie patrí všetkým našim vysta-

vovateľom , ktorí tak prispeli k

ďalšej veľmi podarenej prezen -

tácii klubu ako aj našich sever -

ských poľovných plemien.

( F - I )



Jedna z najhlavnejších akcií každého chovateľského klubu

je klubová výstava, na ktorej sa každoročne posudzujú exte-

riérové vlastnosti predvedených psov. Výstava je aj pre náš

klub dobrou príležitosťou, aby sme mohli každoročne vidieť

rozvoj v rámci jednotlivých plemien, ale aj to s akým geno-
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CAJC, CAC, BOB, BOS, KV-2015
Klubová výstava

KCHSPP
Liptovská Teplička

fondom disponujeme u plemien zaradených FCI 5, sek. 2,

ktorých riadenie na Slovensku zastrešujeme. Už každo-

ročne usporadúvame našu klubovú výstavu v krásnom

prostredí Liptova. Tá minuloročná sa konala 15.novembra

pri penzióne Vikartovský mlyn v obci Liptovská Teplička.

Priľahlé priestory penziónu pod zjazdovkou na zelenom

trávniku boli ideálnym miestom na predvedenie našich

fondom disponujeme u plemien zaradených FCI 5, sek. 2,

ktorých riadenie na Slovensku zastrešujeme. Už každo-

ročne usporadúvame našu klubovú výstavu v krásnom

prostredí Liptova. Tá minuloročná sa konala 15.novembra

pri penzióne Vikartovský mlyn v obci Liptovská Teplička.

Priľahlé priestory penziónu pod zjazdovkou na zelenom

trávniku boli ideálnym miestom na predvedenie našich

poľovníckych plemien. Nominovaným rozhodcom SKJ bol

pán MVDr. Vladimír Piskay. Na výstavu svojich miláčikov

prihlásilo spolu 23 našich členov. Z toho boli tri karelské

medvedie psy, jedna rusko - európska lajka a 19 západo-

sibírskych lajok, čo je tohoto plemena úctyhodný počet, ak

porovnáme, že pred rokom ich bolo 21. Na víťazov plemien

ako aj na celkového najkrajšieho psa výstavy čakali

poháre a upomienkové predmety od našich sponzorov.

poľovníckych plemien. Nominovaným rozhodcom SKJ bol

pán MVDr. Vladimír Piskay. Na výstavu svojich miláčikov

prihlásilo spolu 23 našich členov. Z toho boli tri karelské

medvedie psy, jedna rusko - európska lajka a 19 západo-

sibírskych lajok, čo je tohoto plemena úctyhodný počet, ak

porovnáme, že pred rokom ich bolo 21. Na víťazov plemien

ako aj na celkového najkrajšieho psa výstavy čakali

poháre a upomienkové predmety od našich sponzorov.

Tentokrát sa zástupcovia z OPK Poprad z návštevy ospra-

vedlnili avšak zastúpili ich trubači, ktorí svojimi krásnymi

tónmi dodali poľovnícky podtón celej akcie za čo im aj

touto cestou ďakujeme. Po uvítacom ceremoniáli prišli

na rad ako prvé karelské medvedie psy. Nakoniec sme

však vedeli posúdiť iba dve sučky, tá tretia sa odhlásila.

Kvalita sučiek ARKA a CLAUDIA však obzvlášť nenad-

hla rozhodcu a obe dostali iba známku VD . Po nich

nasledovalo plemeno rusko - európskej lajky s jedným
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touto cestou ďakujeme. Po uvítacom ceremoniáli prišli

na rad ako prvé karelské medvedie psy. Nakoniec sme

však vedeli posúdiť iba dve sučky, tá tretia sa odhlásila.

Kvalita sučiek ARKA a CLAUDIA však obzvlášť nenad-

hla rozhodcu a obe dostali iba známku VD . Po nich

nasledovalo plemeno rusko - európskej lajky s jedným
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SPKP : Nar.:115 18.1.2014SPKP : Nar.:115 18.1.2014
AGAR z Keblovského kopceAGAR z Keblovského kopce

Víťazom plemena a KV
sa stal :Rusko-európskej

Víťazom plemena a KV
sa stal :Rusko-európskej

V 1, CAC, KV, BOB
Pipka AntonínChovateľ :

O : ze SpravedlnostiÁRON
M : Bohemia DelikanEDIE

Kiliany ŠtefanMajiteľ :

SPKP : Nar.:501 24.1.2014SPKP : Nar.:501 24.1.2014
ARIS CHS Vlčí chodníkARIS CHS Vlčí chodník

Najkrajšou sučkou plemena
sa stala :Západosibírskej lajky

Najkrajšou sučkou plemena
sa stala :Západosibírskej lajky

V 1, CAC, KV
Peter OlexaChovateľ :

O : ARGUT
M : CILKA
Majiteľ : Ľudovít Remeník

SPKP : Nar.:525 20.8.2011SPKP : Nar.:525 20.8.2011
VOLGAR - BULAT

Najkrajším psom plemena
sa stal :Západosibírskej lajky

Najkrajším psom plemena
sa stal :Západosibírskej lajky

V 1, CAC, KV, BOB, BIS

V.M.PodolyanChovateľ :

O : CHULYM GRYF
M : DYMKA

Ondrej PopčákMajiteľ :

Najkrajší pes klubovej výstavy 2015

Záverečná fotografia víťazov.

zástupcom s psíkom AGAR. Jeho kva-

lity rozhodca posúdil s hodnotením

V1, CAC, KV a BOB . Po ňom už

nasledovalo naše najpočetnejšie

plemeno západosibírske lajky.

V každej triede sme našli buď psíka

alebo sučku, najpočetnejšie však boli

triedy strednej a otvorenej. Mali sme

opäť príležitosť posúdiť jedincov z

rôznych CHS ako aj z dovozu. Medzi

psy v triede šteniatka nastúpili Olin

z CH Kara-Kitáj z Maďarska a dostal

hodnotenie veľmi nádejný . V triede

mladých sme mali zástupcov Baddy z

CHS Hostianska cesta a Bajkal zCHS

Vlčí chodník, úspešnejší bol Bajkal.

V triede stredn. bol Avar Vlčí chodník

úspešný pred Vizar z BLR. V triede

otv. boli dva psy z dovozu z UA Bars-

Boy a Volgar - Bulat, a Nick Vlčí

chodník . Víťazom tr., plemena a aj

celkovým víťazom sa stal Volgar -

Bulat. U súk v tr. mladých sa pred-

stavili Brita Vlčí chodník a Fronna

Finsternis . Brita dostala V1 , CAJC

a BOS. V triede strednej sa nám v

plnej kráse ukázali dve suky z CHS

Vlčí chodník Airin a Aris a suka z UA

Shayana. Aris bola najúspešnejšia s

hodnotením V1, CAC a KV. Najpočet-

nejšia bola u súk trieda otvorená kde

nastúpilo 6 jedincov. Asta Vlčí chod-

ník, Aľma Račiansky jas, Nisa z CHS

Prostredný vrch , dve suky z BLR

Baira a Burya , a suka Dasya z UA.

Vyhrala s hodnoten. V1, CAC Burya.

Medzi sukami sa stala klubovým víťa-

.

zástupcom s psíkom AGAR. Jeho kva-
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Vlčí chodník, úspešnejší bol Bajkal.
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úspešný pred Vizar z BLR. V triede

otv. boli dva psy z dovozu z UA Bars-

Boy a Volgar - Bulat, a Nick Vlčí

chodník . Víťazom tr., plemena a aj

celkovým víťazom sa stal Volgar -

Bulat. U súk v tr. mladých sa pred-

stavili Brita Vlčí chodník a Fronna

Finsternis . Brita dostala V1 , CAJC

a BOS. V triede strednej sa nám v

plnej kráse ukázali dve suky z CHS

Vlčí chodník Airin a Aris a suka z UA

Shayana. Aris bola najúspešnejšia s

hodnotením V1, CAC a KV. Najpočet-

nejšia bola u súk trieda otvorená kde

nastúpilo 6 jedincov. Asta Vlčí chod-

ník, Aľma Račiansky jas, Nisa z CHS

Prostredný vrch , dve suky z BLR

Baira a Burya , a suka Dasya z UA.

Vyhrala s hodnoten. V1, CAC Burya.

Medzi sukami sa stala klubovým víťa-

.zom Aris Vlčí chodník. Všetkým účastníkom ďakujeme za predvedenie psíkov, víťazom sa-

mozrejme gratulujeme k ich úspechu.

Na záver malá rekapitulácia :
Teší nás hojný počet účasti a ešte

viac zlepšujúca sa kvalita predvede-

ných jedincov u ZSL. Kiež by boli aj

ostatné plemená početnejšie.

Na záver by som rád poďakoval

OPK v Poprade za trubačov, spon-

zorom za ich dary a všetkým našim

pomocníkom, bez ktorých by tá naša

klubovka nemohla byť usporiadaná

na takej vysokej úrovni.

zom Aris Vlčí chodník. Všetkým účastníkom ďakujeme za predvedenie psíkov, víťazom sa-

mozrejme gratulujeme k ich úspechu.
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ných jedincov u ZSL. Kiež by boli aj

ostatné plemená početnejšie.

Na záver by som rád poďakoval

OPK v Poprade za trubačov, spon-

zorom za ich dary a všetkým našim

pomocníkom, bez ktorých by tá naša

klubovka nemohla byť usporiadaná

na takej vysokej úrovni. ( F-I )



Za posledné roky sme sa stali štandardným kynologickým klubom, ktorý každý rok uspo-

radúva viacero akcií. Snažíme sa tieto akcie organizovať v pravidelných termínoch, aby

si na to naši členovia zvykali. Špeciálna výstava v Sielnici sa koná na začiatku júna, klu-

bová bonitácia spojená s výcvikovým víkendom a skúškou odvahy je plánovaná na začia-

tok júla, klubová výstava a druhá skúška odvahy je zas v pláne v strede novembra. Výc-

vikový víkend v Soblahove sa tiež snažíme usporiadať v novembri, tu sa však musíme pri-

spôsobiť k plánu spoločných poľovačiek. Tento rok sú v pláne aj klubové skúšky FD s

termínom na začiatku októbra. Ak aj ďalšie roky bude taký záujem, tak by sme ich tiež

plánovali v rovnakom čase. Snažíme sa naše akcie usporiadať na rôznych miestach
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plánovali v rovnakom čase. Snažíme sa naše akcie usporiadať na rôznych miestach

Klubové  akcie  pod  lupou
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Slovenska a samozrejme aj podľa toho odkiaľ členovia pochádzajú a hlavne tí, ktorí majú

ochotu pri organizácii aj pomáhať. Za roky sa osvedčila skupinka našich členov z okolia

Liptovskej Tepličky kde mávame klubové výstavy, ďalšia v Poprade kde v PZ Dubina

mávame skúšky odvahy, vynikajúca je spolupráca so skupinou v Soblahove kde mávame

každoročne víkendové prípravy psov aj s poľovačkou. Tento rok prvýkrát budeme mať

bonitáciu v Antonstále, vypadá to tam veľmi sľubne a možno to bude naša ďalšia stálica

pre budúce roky. Boli by sme radi, keby sa v budúcnosti viac našich členov sa aktívne

zapojilo do činnosti nášho klubu a myslím si, že práve tento spôsob je k tomu návodom.

Dovoľte mi ešte zopár slov ku klubovej, špeciálnej výstave ako aj k bonitácii, lebo sa to

týka všetkých troch akcií. Na klubovej výstave sme už videli aj lepšie výkony predvedenia

psov avšak v tomto máme ešte stále deficit. Myslím si, že je to hlavne preto, lebo to naši

chovatelia podceňujú a myslia si, že pes ktorý vie dobre poľovať vie sa aj predvádzať.

Slovenska a samozrejme aj podľa toho odkiaľ členovia pochádzajú a hlavne tí, ktorí majú

ochotu pri organizácii aj pomáhať. Za roky sa osvedčila skupinka našich členov z okolia

Liptovskej Tepličky kde mávame klubové výstavy, ďalšia v Poprade kde v PZ Dubina

mávame skúšky odvahy, vynikajúca je spolupráca so skupinou v Soblahove kde mávame

každoročne víkendové prípravy psov aj s poľovačkou. Tento rok prvýkrát budeme mať

bonitáciu v Antonstále, vypadá to tam veľmi sľubne a možno to bude naša ďalšia stálica

pre budúce roky. Boli by sme radi, keby sa v budúcnosti viac našich členov sa aktívne

zapojilo do činnosti nášho klubu a myslím si, že práve tento spôsob je k tomu návodom.

Dovoľte mi ešte zopár slov ku klubovej, špeciálnej výstave ako aj k bonitácii, lebo sa to

týka všetkých troch akcií. Na klubovej výstave sme už videli aj lepšie výkony predvedenia

psov avšak v tomto máme ešte stále deficit. Myslím si, že je to hlavne preto, lebo to naši

chovatelia podceňujú a myslia si, že pes ktorý vie dobre poľovať vie sa aj predvádzať.

Žiaľ tomu tak nie je a je to tiež jedna z disciplín, ktorú treba so psíkmi nacvičovať. Nieke-

dy to už naozaj vyzerá smiešne ako sa podaktorí všemožne snažia dostať svojho psa na

výstave do kruhu, snažia sa behať v kruhu so psom, snažia sa psa postaviť do výstavného

postoja a o kontrole chrupu už ani nehovorím. Je to naozaj samostatná disciplína a je ju

potrebné doma precvičovať. Videli sme ale aj skoro bezchybné predvádzaniea psov a to

bolo naozaj pre oko lahodné. Je to len a len o nácviku. Dúfajme, že na budúci rok to bude

ešte lepšie a naše slová padnú na úrodnú pôdu.

Žiaľ tomu tak nie je a je to tiež jedna z disciplín, ktorú treba so psíkmi nacvičovať. Nieke-

dy to už naozaj vyzerá smiešne ako sa podaktorí všemožne snažia dostať svojho psa na

výstave do kruhu, snažia sa behať v kruhu so psom, snažia sa psa postaviť do výstavného

postoja a o kontrole chrupu už ani nehovorím. Je to naozaj samostatná disciplína a je ju

potrebné doma precvičovať. Videli sme ale aj skoro bezchybné predvádzaniea psov a to

bolo naozaj pre oko lahodné. Je to len a len o nácviku. Dúfajme, že na budúci rok to bude

ešte lepšie a naše slová padnú na úrodnú pôdu.

( F-I )Kynológii a lovu zdar !
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Náš klub aj v roku 2015 usporiadal dve skúšky odvahy

v diviačom oplôtku. Po nie najvydarenejšej skúške vo

Veľkom Čepčíne prišla na rad druhá, pre niektorých ako

opakovaná skúška. Konala sa 14. novembra v diviačom

oplôtku PZ Dubina - Poprad. Táto víkendová klubová

akcia mala tentokrát otočený program, tým že sa klubová

Náš klub aj v roku 2015 usporiadal dve skúšky odvahy

v diviačom oplôtku. Po nie najvydarenejšej skúške vo

Veľkom Čepčíne prišla na rad druhá, pre niektorých ako

opakovaná skúška. Konala sa 14. novembra v diviačom

oplôtku PZ Dubina - Poprad. Táto víkendová klubová

akcia mala tentokrát otočený program, tým že sa klubová

Skúšky odvahy s diviakom
PZ Dubina Poprad 2015

Skýška OD - 2015

KCHSPP

PZ Dubina-Poprad

výstav konala až v nedeľu. Navzdory predpovediam nás

čakalo krásne, skôr jesenné počasie a vrelé privítanie

od domácich poľovníkov PZ Dubina Poprad. Ich deň

sa začal trochu skôr a kým sme mi dorazili oni sa už

naplno venovali príprave obedňajšieho guláša. Po krát-

kej porade s rozhodcom pánom Ing. Slavomírom Knižkom

sme spravili nástup. Vďaka OPK Poprad nám trubači

opäť zahrali nástupné tôny. Na skúšku prišlo z nahláse-

ných 16 psov 14, čo je veľmi slušný počet ak berieme do

úvahy, že to boli v kalendárnom roku už druhé skúšky.
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Z celkového počtu zúčastnených bolo 13

západosibírskych lajok, 2 KMP a jedna

REL. Z toho bolo 10 súk a 6 psov. Po prí-

hovore predsedu klubu a spresnení prie-

behu skúšky rozhodcom nasledovalo

ťahanie štartovných čísiel a mohlo sa

začať. Skúšky zahájil AGIR (ZSL)s hod-

notením 2, nasledoval ARIS (ZSL) s hod-

notením 3, Airin so známkou 1 neuspela

a prvú skupinku dokončil Bajkal ( ZSL) s
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a prvú skupinku dokončil Bajkal ( ZSL) s

18

hodnotením 2. Začiatok bol teda veľmi slabý. Druhú

skupinu začal Avar (ZSL) a uspel s 3-kou. Po ňom

nasledovali Agar (ZSL), Arka (KMP), Fronna (ZSL)

a všetci traja za skvelý výkon zaslúžene dostali hod-

notenie 4. Skupinku uzavreli Shayana (ZSL) s hod-

notením 2 a Ajan (ZSL) s hodnotením 3. Poslednú

skupinku začal Bars-Boy (ZSL)so známkou 2, nasle-

dovali Burya (ZSL) s 1-kou, Asta (ZSL) ako aj Dyna

(ZSL) zhodne dostali iba hodnotenie 2. Po posled-

nom účinkujúcom nasledovala obedňajšia prestávka

a znamenitý divinový guláš. Na záverečnom nástupe nechýbali ani trubači, ktorí s fanfárami

hodnotením 2. Začiatok bol teda veľmi slabý. Druhú

skupinu začal Avar (ZSL) a uspel s 3-kou. Po ňom

nasledovali Agar (ZSL), Arka (KMP), Fronna (ZSL)

a všetci traja za skvelý výkon zaslúžene dostali hod-

notenie 4. Skupinku uzavreli Shayana (ZSL) s hod-

notením 2 a Ajan (ZSL) s hodnotením 3. Poslednú

skupinku začal Bars-Boy (ZSL)so známkou 2, nasle-

dovali Burya (ZSL) s 1-kou, Asta (ZSL) ako aj Dyna

(ZSL) zhodne dostali iba hodnotenie 2. Po posled-

nom účinkujúcom nasledovala obedňajšia prestávka

a znamenitý divinový guláš. Na záverečnom nástupe nechýbali ani trubači, ktorí s fanfárami

zdravili každého úspešného psíka aj s vodičom. Ako už je to

na našich skúškach zvykom, vyhodnotí sa a určí aj najlepší

výkon psa. Hodnotenie je v absolútnej kompetencii rozhodcu

a tentokrát za najostrejšieho psa vyhodnotil AGARA (REL)

vodiča pána Štefana Kilianyho. Na záver malá rekapitulácia.

Zo 14 -tich psov uspelo 6, čo nie je síce najhorší výsledok

avšak je úplne jasné, že aj túto disciplínu je potrebné precvi-

čovať pre lepší výsledok. Nakoniec poďakovanie PZ Dubina

za skvelú prípravu, priebeh skúšok ako aj za chutný guláš.

zdravili každého úspešného psíka aj s vodičom. Ako už je to

na našich skúškach zvykom, vyhodnotí sa a určí aj najlepší

výkon psa. Hodnotenie je v absolútnej kompetencii rozhodcu

a tentokrát za najostrejšieho psa vyhodnotil AGARA (REL)

vodiča pána Štefana Kilianyho. Na záver malá rekapitulácia.

Zo 14 -tich psov uspelo 6, čo nie je síce najhorší výsledok

avšak je úplne jasné, že aj túto disciplínu je potrebné precvi-

čovať pre lepší výsledok. Nakoniec poďakovanie PZ Dubina

za skvelú prípravu, priebeh skúšok ako aj za chutný guláš.

( F - I )
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FSMP - Farbiarske skúšky malých plemienFSMP - Farbiarske skúšky malých plemien

Naše psy na pracovných skúškach v roku 2015

NILAN Kara-Kitáj ZSL - SPKP 508 maj. Hlinka MiroslavNILAN Kara-Kitáj ZSL - SPKP 508 maj. Hlinka Miroslav II.C / 91 bodov

OkO Nové Zámky - 1.8.2015 v Bruty

AGGY Samvara Origin ZSL - SPKP 486 maj. Dóczy DrahomírAGGY Samvara Origin ZSL - SPKP 486 maj. Dóczy Drahomír I.C / 98 bodov

OPK Ružomberok - 16.8.2015 Lúčky

AVAR Vlčí chodník ZSL - SPKP 498 maj. Ševc MikulášAVAR Vlčí chodník ZSL - SPKP 498 maj. Ševc Mikuláš I.C / 104 bodov

OPK  Námestovo - 11.10.2015 RabčaOPK  Námestovo - 11.10.2015 Rabča

AĽMA Račiansky jas ZSL - SPKP 483 maj. Černek MilanAĽMA Račiansky jas ZSL - SPKP 483 maj. Černek Milan I.C / 63 bodov

AIRIN  Vlčí chodník ZSL - SPKP 500 maj. Vnenčák JurajAIRIN  Vlčí chodník ZSL - SPKP 500 maj. Vnenčák Juraj II.C / 60 bodov

AINA ZSL - SPKP 524 maj. Popčák OndrejAINA ZSL - SPKP 524 maj. Popčák Ondrej I.C / 66 bodov

OPK Stropkov - 12.9.2015 Stropkov

ARKA z Krbečkova dvora KMP - SPKP 751 maj. Palička KristiánARKA z Krbečkova dvora KMP - SPKP 751 maj. Palička Kristián I.C / 94 bodov

ŠRO SPZ Prešov - 27.9.2015 PrešovŠRO SPZ Prešov - 27.9.2015 Prešov

ASTA Vlčí chodník ZSL - SPKP 502 maj. Daňko JozefASTA Vlčí chodník ZSL - SPKP 502 maj. Daňko Jozef I.C / 112 bodov

OPK Poprad - 27.9.2015 Batizovce

BRIXIE ze Staré Moravy REL - CMKU  137/14 maj. Soľus KarolBRIXIE ze Staré Moravy REL - CMKU  137/14 maj. Soľus Karol I.C / 101 bodov

OPK Kežmarok - 11.10.2015 Vlková

MOCCA Prostredný vrch ZSL - SPKP 473 maj. Mikovíny ErichMOCCA Prostredný vrch ZSL - SPKP 473 maj. Mikovíny Erich I.C / 106 bodov

OPK Poprad - 11.1.2015 DubinaOPK Poprad - 11.1.2015 Dubina

FSD - Farbiarske skúšky duričovFSD - Farbiarske skúšky duričov

NICK  Prostredný vrch ZSL - SPKP 488 maj. Palguta LadislavNICK  Prostredný vrch ZSL - SPKP 488 maj. Palguta Ladislav I.C / 72 bodov

BAIRA ZSL - SPKP 515 maj. Oravec MartinBAIRA ZSL - SPKP 515 maj. Oravec Martin I.C / 69 bodov

VIZAR ZSL - SPKP 514 maj. Oravec PeterVIZAR ZSL - SPKP 514 maj. Oravec Peter I.C / 72 bodov

BIJA ZSL - SPKP 513 maj. Liška MiroslavBIJA ZSL - SPKP 513 maj. Liška Miroslav III.C / 54 bodov

VOLGAR - BULAT ZSL - SPKP 525 maj. Popčák OndrejVOLGAR - BULAT ZSL - SPKP 525 maj. Popčák Ondrej I.C / 63 bodov

SKCHT a F  - 17.10.2015 Červeník

DASYA ZSL - SPKP 503 maj. Tichý IgorDASYA ZSL - SPKP 503 maj. Tichý Igor III.C / 45 bodov

LINA Kara-Kitáj ZSL - SPKP 476 maj. Stehlík LadislavLINA Kara-Kitáj ZSL - SPKP 476 maj. Stehlík Ladislav III.C / 52 bodov
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SD - Skúšky duričovSD - Skúšky duričov

VLM o.z. Kežmarok - 9. - 10.1.2015 Ľubica

I.C / 197 bodovBESKA Canis Ursinus Bakkaia KMP - SPKP 304 maj. Ihnačák ŠtefanBESKA Canis Ursinus Bakkaia KMP - SPKP 304 maj. Ihnačák Štefan

I.C / 183 bodovCALISTO Canis Ursinus Bakkaia KMP - SPKP 320 maj. Fábri DenisCALISTO Canis Ursinus Bakkaia KMP - SPKP 320 maj. Fábri Denis

OPK Humenné - 24. - 25.1.2015 Topoľovka

II.C / 171 bodovII.C / 171 bodovBEA Biela Breza ZSL - SPKP 436 maj. Vasiľ JánBEA Biela Breza ZSL - SPKP 436 maj. Vasiľ Ján

II.C / 181 bodovII.C / 181 bodovJANDA ZSL - SPKP 517 maj. Popčák OndrejJANDA ZSL - SPKP 517 maj. Popčák Ondrej

II.C / 176 bodovII.C / 176 bodovDZHETA ZSL - SPKP 505 maj. Popčák OndrejDZHETA ZSL - SPKP 505 maj. Popčák Ondrej

OPK Ružomberok - 24. - 25.10.2015 Lúčky

I.C / 164 bodovAVAR  Vlčí chodník ZSL - SPKP 498 maj. Ševc MikulášAVAR  Vlčí chodník ZSL - SPKP 498 maj. Ševc Mikuláš

ŠRO SPZ Prešov - 7. - 8.11.2015 Cemjata

I.C / 195 bodovASTA Vlčí chodník ZSL - SPKP 502 maj. Daňko JozefASTA Vlčí chodník ZSL - SPKP 502 maj. Daňko Jozef

OPK  Prievidza - 14 - 15.11.2015 Valašská BeláOPK  Prievidza - 14 - 15.11.2015 Valašská Belá

NeuspelAIDA Opálenská hora KMP - SPKP 340 maj. Mokriš JurajAIDA Opálenská hora KMP - SPKP 340 maj. Mokriš Juraj

SKCHT a F  - 21. - 22.11.2015 Borina

III.C / 145 bodovCROXY  Czech Anela KMP - SPKP 344 maj. Bočko JaroslavCROXY  Czech Anela KMP - SPKP 344 maj. Bočko Jaroslav

OPK  Banská Bystrica - 21. - 22.11.2015 Selce

I.C / 168 bodovAGIR  Račiansky jas ZSL - SPKP 480 maj. Parobok JánAGIR  Račiansky jas ZSL - SPKP 480 maj. Parobok Ján

II.C / 158 bodovII.C / 158 bodovNIRAN  Prostredný vrch ZSL - SPKP 487 maj. Parobok JánNIRAN  Prostredný vrch ZSL - SPKP 487 maj. Parobok Ján

OPK  Rimavská Sobota - 5. - 6.12.2015 PolomOPK  Rimavská Sobota - 5. - 6.12.2015 Polom

I.C / 171 bodovI.C / 171 bodovARIA Ayuka spod Beskyda KMP - SPKP 327 maj. Dolník MichalARIA Ayuka spod Beskyda KMP - SPKP 327 maj. Dolník Michal

OPK  Stropkov - 19. - 20.12.2015 Oľšavka-GribovOPK  Stropkov - 19. - 20.12.2015 Oľšavka-Gribov

I.C / 169 bodovARKA z Krbečkova dvora KMP - SPKP 352 maj. Palička KristiánARKA z Krbečkova dvora KMP - SPKP 352 maj. Palička Kristián

Všetkým  majiteľom psíkov , ktorí úspešne

absolvovali  skúšky  a  tak  získali pre nich

poľovnú upotrebiteľnosť gratulujeme a do

ďalších  rokov  prajeme veľa prekrásnych

poľovníckych ale aj iných zážitkov !!!

Všetkým  majiteľom psíkov , ktorí úspešne

absolvovali  skúšky  a  tak  získali pre nich

poľovnú upotrebiteľnosť gratulujeme a do

ďalších  rokov  prajeme veľa prekrásnych

poľovníckych ale aj iných zážitkov !!!
( F-I )
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Vážení členovia klubu

a medzinárodných výstavách na Slovensku

V kalendárnom  roku 2015 sa na Slovensku konalo 14  uznaných a najviac navštevovavých

národných a medzinárodných výstav psov. Oproti predošlím rokom sme na 11 - tich mali

aj zastúpenie našich plemien. Spolu na všetkých výstavách sa zúčastnilo  22 - ZSL, 4 - REL,

2 - KMP a  3 - NLP-S.

V kalendárnom  roku 2015 sa na Slovensku konalo 14  uznaných a najviac navštevovavých

národných a medzinárodných výstav psov. Oproti predošlím rokom sme na 11 - tich mali

aj zastúpenie našich plemien. Spolu na všetkých výstavách sa zúčastnilo  22 - ZSL, 4 - REL,

2 - KMP a  3 - NLP-S.

Naše psy na oblastných, národných

FARGO - REL - ČMKU 107 maj. Řehák BohuslavFARGO - REL - ČMKU 107 maj. Řehák Bohuslav hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  10.1.2015

AMUR - ZSL - SPKP 479  maj. Ratica JozefAMUR - ZSL - SPKP 479  maj. Ratica Jozef hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  11.1.2015

V1, CAC, CACIB, BOS

V1, CAC, CACIB, BOB

----------

BRITTA - REL - SPKP 108   maj. Minárik RobertBRITTA - REL - SPKP 108   maj. Minárik Robert hodnotenie : V1, CAC, CACIB, BOS
AMIRA - REL - SPKP 104   maj. Gieci BranislavAMIRA - REL - SPKP 104   maj. Gieci Branislav hodnotenie : VD 2,
ARIA - KMP - SPKP 327   maj. Dolník MichalARIA - KMP - SPKP 327   maj. Dolník Michal hodnotenie : V1, CAC, CACIB, BOB

AIRIN - ZSL - SPKP 500  maj. Vnemčák JurajAIRIN - ZSL - SPKP 500  maj. Vnemčák Juraj hodnotenie : V1, CAJC, BOB

BAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica JánBAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica Ján hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  28.2.2015

VN 1,

----------

DZHETA - ZSL - SPKP 505  maj. Popčák OndrejDZHETA - ZSL - SPKP 505  maj. Popčák Ondrej hodnotenie : V1, CAJC,
JANDA - ZSL - SPKP 517  maj. Popčák OndrejJANDA - ZSL - SPKP 517  maj. Popčák Ondrej hodnotenie : V2,
BEA - ZSL - SPKP 436  maj. Vasiľ JánBEA - ZSL - SPKP 436  maj. Vasiľ Ján hodnotenie : V1, CAC, CACIB, BOB,

AMIRA - REL - SPKP 104  maj. Gieci BranislavAMIRA - REL - SPKP 104  maj. Gieci Branislav hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  1.3.2015

V1, CAC, CACIB, BOB,

----------

BAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica JánBAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica Ján hodnotenie :

Národná výstava psov Lučenec  9.5.2015

VN 1,

----------

FALCO - NLP-S - SPKP 1  maj. Jamrich PavelFALCO - NLP-S - SPKP 1  maj. Jamrich Pavel hodnotenie : V 1,

BAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica JánBAJKAL - ZSL - SPKP 519  maj. Kuklica Ján hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Lučenec  10.5.2015

VN 1,

----------

Výsledky výstav roku  2015   :
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BULAT - ZSL - SPKP 525  maj. Popčák OndrejBULAT - ZSL - SPKP 525  maj. Popčák Ondrej hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Lučenec  10.5.2015Medzinárodná výstava psov Lučenec  10.5.2015

V 1, CAC, CACIB,

AINA - ZSL - SPKP 524  maj. Popčák OndrejAINA - ZSL - SPKP 524  maj. Popčák Ondrej hodnotenie : V 2,

BAIRA - ZSL - SPKP 515  maj. Oravec MartinBAIRA - ZSL - SPKP 515  maj. Oravec Martin hodnotenie : V 1, CAJC,

LADA - ZSL - SPKP 506  maj. Popčák OndrejLADA - ZSL - SPKP 506  maj. Popčák Ondrej hodnotenie : V 1, CAC, CACIB, BOS,

VALKIRIA - ZSL-SPKP 485 maj. Kamenská PetraVALKIRIA - ZSL-SPKP 485 maj. Kamenská Petra hodnotenie : V 1, CAC, CACIB,Res.V 1, CAC, CACIB,Res.

JANDA - ZSL - SPKP 517  maj. Popčák OndrejJANDA - ZSL - SPKP 517  maj. Popčák Ondrej hodnotenie : VD 2,

FALCO - NLP-S - SPKP 1  maj. Jamrich PavelFALCO - NLP-S - SPKP 1  maj. Jamrich Pavel hodnotenie : V 1, CAC, CACIB, BOB,

AZIA - NLP-S - SPKP 5  maj. Veselý PeterAZIA - NLP-S - SPKP 5  maj. Veselý Peter hodnotenie : V 1, CAC, CACIB, BOS,

ARAN - ZSL - ČMKU 690  maj. Longaj SlavomírARAN - ZSL - ČMKU 690  maj. Longaj Slavomír hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  6.6.2015

VN 1,

----------

VALKIRIA - ZSL-SPKP 485 maj. Kamenská PetraVALKIRIA - ZSL-SPKP 485 maj. Kamenská Petra hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Nitra  7.6.2015

V 1, CAC, CACIB, BOB,

----------

ARKA - KMP - SPKP 352  maj. Palička KristiánARKA - KMP - SPKP 352  maj. Palička Kristián hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Veľká Ida  5.7.2015

V 1, CAC,

----------

NILAN - ZSL - SPKP 508  maj. Hlinka MiroslavNILAN - ZSL - SPKP 508  maj. Hlinka Miroslav hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Bratislava  23.8.2015

V 1, CAC, CACIB, BOB,

----------

AGGY - ZSL - SPKP 486  maj. Dóczy DrahomírAGGY - ZSL - SPKP 486  maj. Dóczy Drahomír hodnotenie : V 1, CAC, CACIB, BOS,

HESSY - ZSL - ČMKU 654  maj. Varga MartinHESSY - ZSL - ČMKU 654  maj. Varga Martin hodnotenie : V 2, CAC, CACIB,Res. Res.V 2, CAC, CACIB,Res. Res.

AJAN - ZSL - SPKP 481  maj. Číž AndrejAJAN - ZSL - SPKP 481  maj. Číž Andrej hodnotenie :

Medzinárodná výstava psov Bratislava  28.11.2015

V 1, CAC, CACIB, BOB,

----------

( F-I )

Vážení chovatelia ! Je nám všetkým jasné , že výstavy psov sú pre každého finančne

nákladné , ale je to jediná cesta, ako získať pre našich psíkov uznanie ich exteriéru

a výstavné tituly. Ak chceme pre naše plemená niečo urobiť naviac tak sú to popri

pracovných skúškach práve výstavy psov, kde je táto prezentácia najviac viditeľná.

Aj pre to každému, ktorý sa na výstavách v roku 2015 zúčastnil - ĎAKUJEME !!!

Vážení chovatelia ! Je nám všetkým jasné , že výstavy psov sú pre každého finančne

nákladné , ale je to jediná cesta, ako získať pre našich psíkov uznanie ich exteriéru

a výstavné tituly. Ak chceme pre naše plemená niečo urobiť naviac tak sú to popri

pracovných skúškach práve výstavy psov, kde je táto prezentácia najviac viditeľná.

Aj pre to každému, ktorý sa na výstavách v roku 2015 zúčastnil - ĎAKUJEME !!!

VIZAR - ZSL - SPKP 514  maj. Oravec PeterVIZAR - ZSL - SPKP 514  maj. Oravec Peter hodnotenie : V 1, CAJC, BOB,

NICK - ZSL - SPKP 488  maj. Palguta LadislavNICK - ZSL - SPKP 488  maj. Palguta Ladislav hodnotenie : VD 1,
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Členský poplatok na rok pre občana SR
Členský poplatok na rok pre občanov iného štátu
( s trvalým pobytom SR )

Zápisné pre nového člena
Zápisné - obnovenie členstva

Členský poplatok na rok pre občanov iného štátu
( s trvalým pobytom mimo územia SR )

Členské poplatky ( VS: ...01 ) :

Poplatky za párenie ( VS: ...02 ) :

Štandardné odporúčanie na párenie
Zápis šteniat a vystavenie PP aj Export. PP

Výstavné poplatky - KV ( VS: ...03 ) :

Poplatky zaplatené v termíne uzávierky
Poplatok za prvého psa
Poplatok za ďaľšieho psa
Poplatok za prvého psa tr. veterán
Poplatok za prvého psa tr. dorast, šteniat

K poplatku po uzávierke alebo v deň výstavy sa pripočíta

Poplatky za bonitáciu  ( VS: ...04 ) :

Poplatok zaplatený v termíne uzávierky

10,- €
12,- €

15,- €

10,- €
5,- €

20,- €
15,- €
10,- €
10,- €

10,- €

30,- €

20,- €

10,- €
K poplatku po uzávierke alebo v deň bonitácie
alebo v deň konania skúšky odvahy sa pripočíta

Ak majiteľ psa dosiahne so svojim psom PUP na nasle-
dujúcej klubovej akcii sa mu odpočítava bonus v hodnote 10,- €

Poplatok za skúšku odvahy v diviačom oplôtku

5,- €
Platí sa SPZ na SPKP

Platby a poplatky
Klubu chovateľov severských poľovných psov

pre rok 2016
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Poplatky musia byť zaplatené dopredu v termíne uzávierky !!!

KFSSPP ( podľa skúšobných predpisov FSMP )
Klubové farbiarske skúšky severských poľovných psov

Poplatky za skúšky PUP ( klubové )( VS: ...05 ) :

40,- €

KLSSPP ( podľa skúšobných predpisov LSMP )
Klubové lesné skúšky severských poľovných psov

40,- €

KFDSPP ( podľa skúšobných predpisov FD )
Klubové farbiarské skúšky duričov severských poľovných psov

40,- €

KSDSPP ( podľa skúšobných predpisov SD ) odhad

Klubové skúšky duričov severských poľovných psov

Skúška odvahy v diviačom oplôtku OD 20,- €
Poplatok je možné zaplatiť aj v deň skúšky OD 30,- €

Klubový spavodaj  ( VS: ...06 ) :

Poplatok za tlačovú verziu spravodaja
Inzercia - 1 str. A5 bez foto -pre člena

2,- €
10,- €
12,- €
20,- €
25,- €

Inzercia - 1 str. A5 s foto -pre člena
Inzercia - 1 str. A5 bez foto -komerčná
Inzercia - 1 str. A5 s foto -komerčná
Inzercia - Chovnej stanice - Chovného psa

Výcvikové dni - Víkend so SPP ( VS: ...07 ) :

....,- €Náklady budú rozpočítané na každého účastníka.

Platby bankovým prevodom
Bankové spojenie : VÚB č.ú.: 3062900454 / 0200

KS
VS

:
:

0308
- deväťčíselný kód napr. 067012016
- prvé tri čísla tvoria evid. číslo člena klubu
podľa členského preukazu

- druhé dvojčíslie podľa vyššie uvedených
kapitol poplatkov

5,- €

- posledné štvorčíslie je aktuálny kalendárny rok

60,- €
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4.  Skúšky OD a PUP

5.  Bonitácia, špeciálna a klubová výstava

Február

6.  Ostatná činnosť klubu

4. Jún

Ostané práce priebežne podľa odsúhlaseného programu KCHSPP !

Marec

Apríl

Máj

Jún

Júl - September

Október

November

---

---

---

---

---

---

---

---

Návšteva CHS a CHJ SR a ČR

Príprava klubového spravodaja

Návšteva chov. staníc

Návšteva výcv. dní v ČR

Príprava výcvikových dní

Príprava psov na skúšky PUP

Príprava klubových skúšok FD

Príprava KV, OD a ČS

10. Júl

12. November

---

---

---

ŠV - Sielnica

Bonitácia CHP - Antonstál

KV - Liptovská Teplička

9. Júl

13. November

8. Október

---

---

---

Skúška - OD - Drietomá

Skúška - OD - Poprad

Skúška - FD - Antonstál

3. Výcvikové dni
9.-10. Júl

9. September

November

---

---

---

Výcvik psov - Antonstál

Výcvik psov - Miesto neurčené

Výcvik psov - Soblahov

2.  Plán zasadnutia členskej schôdze
12. November --- Riadna ČS - Liptovská Teplička

1.  Plán zasadnutí výboru klubu
Február

Júl

November

---

---

---

Schôdza výboru ( E-mail )

Schôdza výboru - Antonstál

Schôdza výboru - Lipt. Teplička

Plán práce KCHSPP na rok 2016
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Náš klub aj v kalendárnom roku 2015 usporiadal tri výcvikové

akcie, na ktorých sme venovali značnú pozornosť základnému

výcviku našich psov ako aj príprave na pracovné skúšky. Prvý

výcvikový deň sme absolvovali počas víkendu s našimi sever-

skými plemenami. Tentokrát v príjemnom prostredí pri hoteli

Junior Piatrová vo Vrútkach. Prítomných našich členov aj so

Náš klub aj v kalendárnom roku 2015 usporiadal tri výcvikové

akcie, na ktorých sme venovali značnú pozornosť základnému

výcviku našich psov ako aj príprave na pracovné skúšky. Prvý

výcvikový deň sme absolvovali počas víkendu s našimi sever-

skými plemenami. Tentokrát v príjemnom prostredí pri hoteli

Junior Piatrová vo Vrútkach. Prítomných našich členov aj so

Výcvik psov na skúšky PUP
Vrútky - Môlča - Soblahov  2015

Príprava psov

KCHSPP
2015

svojimi psíkmi sme rozdelili do dvoch skupín. Jedna

skupina pod vedením pána Jozefa Štrbu a Richarda

Lukačku sa venovala nácviku základnej poslušnos-

ti psov. Nácvik bol veľmi užitočný hlavne pre tých,

ktorí boli na takejto klubovej akcii prvýkrát.

Nesmieme zabudnúť, že poslušnosť je základom

k úspešnému absolvovaniu pracovných skúšok.

Druhú skupinu sme zobrali na starosť s Paľom

Černákom a nápomocný nám bol pri stopách aj

Dano Beták. Pri nácviku sme prešli jednotlivé dis-

svojimi psíkmi sme rozdelili do dvoch skupín. Jedna

skupina pod vedením pána Jozefa Štrbu a Richarda

Lukačku sa venovala nácviku základnej poslušnos-

ti psov. Nácvik bol veľmi užitočný hlavne pre tých,

ktorí boli na takejto klubovej akcii prvýkrát.

Nesmieme zabudnúť, že poslušnosť je základom

k úspešnému absolvovaniu pracovných skúšok.

Druhú skupinu sme zobrali na starosť s Paľom

Černákom a nápomocný nám bol pri stopách aj

Dano Beták. Pri nácviku sme prešli jednotlivé dis-

ciplíny nielen teoreticky, ale účastníci si to mohli so svo-

jimi psíkmi aj vyskúšať. Kým u prvej skupiny bola hlav-

nou úlohou poslušnosť a vodenie na remeni, u druhej

skupiny sme sa snažili účastníkom vysvetliť ako psa

správne naučiť na odloženie . Postupne sme prešli aj

ostatné disciplíny FD a SD. Na konci výcviku mohli

vyskúšať svojich psov na umelo založenej nepofarbenej

stope diviaka. Pri tejto disciplíne bolo vidieť, ktorí z

účastníkov to robili prvýkrát, zároveň sme však mohli

posúdiť aj vlohy niektorých našich psov. Pochopiteľne

ciplíny nielen teoreticky, ale účastníci si to mohli so svo-

jimi psíkmi aj vyskúšať. Kým u prvej skupiny bola hlav-

nou úlohou poslušnosť a vodenie na remeni, u druhej

skupiny sme sa snažili účastníkom vysvetliť ako psa

správne naučiť na odloženie . Postupne sme prešli aj

ostatné disciplíny FD a SD. Na konci výcviku mohli

vyskúšať svojich psov na umelo založenej nepofarbenej

stope diviaka. Pri tejto disciplíne bolo vidieť, ktorí z

účastníkov to robili prvýkrát, zároveň sme však mohli

posúdiť aj vlohy niektorých našich psov. Pochopiteľne
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táto stopa bola iba ukážková a na dobrú prípravu bude

treba omnoho dlhšiu a aj viachodinovú. Účastníci si

mohli vyskúšať aj GPS obojky na sledovanie pohybu

svojich psov. Potom sa skupiny navzájom vymenili, aby

si tak doplnili svoje vedomosti okolo výcviku. Druhé

stretnutie sa konalo v Molči pri BB a venovali sme sa

iba FD nakoľko sa na ňom zúčastnili iba dvaja, ktorí

boli na tieto skúšky prihlásení. Na posledný nácvik

a to víkendový nám aj tento rok vyšlo v ústrety PZ

Ostrý vrch v Soblahove a na nácvik psov vyčlenilo

časť svojho revíru . Už piatok sme sa stretli s Ľudvom Jandom, Danom Betákom a Maro-

táto stopa bola iba ukážková a na dobrú prípravu bude

treba omnoho dlhšiu a aj viachodinovú. Účastníci si

mohli vyskúšať aj GPS obojky na sledovanie pohybu

svojich psov. Potom sa skupiny navzájom vymenili, aby

si tak doplnili svoje vedomosti okolo výcviku. Druhé

stretnutie sa konalo v Molči pri BB a venovali sme sa

iba FD nakoľko sa na ňom zúčastnili iba dvaja, ktorí

boli na tieto skúšky prihlásení. Na posledný nácvik

a to víkendový nám aj tento rok vyšlo v ústrety PZ

Ostrý vrch v Soblahove a na nácvik psov vyčlenilo

časť svojho revíru . Už piatok sme sa stretli s Ľudvom Jandom, Danom Betákom a Maro-

šom Mudrákom, aby sme pre jednotlivé disciplíny označili

miesta ako to je aj na samotných skúškach. Zároveň sme

prešli a vyznačili aj trasy jednotlivých stôp pre dohľadávku.

Aj tento rok to bolo náročné nakoľko bolo prihlásených šesť

psíkov , čo znamenalo vyznačenie siedmich stôp. Večer sme

na chate už aj za prítomnosti Jana Parobka a manželky sme

preberali sobotňajší program. Tentokrát na sobotu bola na-

plánovaná spoločná poľovačka a až na nedeľu ostatné dis-

ciplíny pracovných skúšok , skoro ako na ozajstných SD .

šom Mudrákom, aby sme pre jednotlivé disciplíny označili

miesta ako to je aj na samotných skúškach. Zároveň sme

prešli a vyznačili aj trasy jednotlivých stôp pre dohľadávku.

Aj tento rok to bolo náročné nakoľko bolo prihlásených šesť

psíkov , čo znamenalo vyznačenie siedmich stôp. Večer sme

na chate už aj za prítomnosti Jana Parobka a manželky sme

preberali sobotňajší program. Tentokrát na sobotu bola na-

plánovaná spoločná poľovačka a až na nedeľu ostatné dis-

ciplíny pracovných skúšok , skoro ako na ozajstných SD .
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V sobotu bol skorý ranný budíček s raňajkami

a po káve sme sa pobrali na miesto nástupu

plánovanej poľovačky . Pribudli k nám Černá-

kovci s Damaarom a s Kirou a tak sa na poľo-

vačke stretlo 6 ZSL, 4 REL a jeden KMP.

Najprv sme prepoľovali nepoľovné plochy, kde

mohli naše psy zapracovať na viacerých divia-

koch, ktorým sa akosi nechcelo von z tejto ob-

lasti. No mimo našich psov poobracali aj nás.

V druhom a treťom pohone nakoniec padli

traja diviaci . S prácou psov sme mohli byť

V sobotu bol skorý ranný budíček s raňajkami

a po káve sme sa pobrali na miesto nástupu

plánovanej poľovačky . Pribudli k nám Černá-

kovci s Damaarom a s Kirou a tak sa na poľo-

vačke stretlo 6 ZSL, 4 REL a jeden KMP.

Najprv sme prepoľovali nepoľovné plochy, kde

mohli naše psy zapracovať na viacerých divia-

koch, ktorým sa akosi nechcelo von z tejto ob-

lasti. No mimo našich psov poobracali aj nás.

V druhom a treťom pohone nakoniec padli

traja diviaci . S prácou psov sme mohli byť

v celku spokojní. Po návrate na chatu sme dlho roz-

právali o kancovi, ktorý nás a naše psy ponaháňal v

prvom kole. V nedeľu ráno sme sa opäť zavčasu pob-

rali na určenú lokalitu revíru, kde sme pripravili pre

jednotlivé disciplíny miesto . Po krátkej porade nasle-

doval nástup a ťahanie štartovných čísiel a mohlo sa

začať. Ako prvú disciplínu sme si zvolili odloženie.

Priestoru pre psíky bolo dostatok a tak sa dali odlo-

žiť vzdialenejšie od seba, aby sa navzájom nerušili

Po piatich minútach zaznel výstrel z brokovnice a po

v celku spokojní. Po návrate na chatu sme dlho roz-

právali o kancovi, ktorý nás a naše psy ponaháňal v

prvom kole. V nedeľu ráno sme sa opäť zavčasu pob-

rali na určenú lokalitu revíru, kde sme pripravili pre

jednotlivé disciplíny miesto . Po krátkej porade nasle-

doval nástup a ťahanie štartovných čísiel a mohlo sa

začať. Ako prvú disciplínu sme si zvolili odloženie.

Priestoru pre psíky bolo dostatok a tak sa dali odlo-

žiť vzdialenejšie od seba, aby sa navzájom nerušili

Po piatich minútach zaznel výstrel z brokovnice a po

uplynutí ďalšej päťminútovky si vodiči mohli dôjsť

pre svojich psov. Nasledoval nástup a vyhodnotenie

disciplíny . Už tá prvá disciplína naznačila, že prip-

ravenosť našich psov je podstatne lepšia ako v pre-

došlých rokoch . A určite to nebolo len tým , že

hodnotenie robil Paľo Černák ako budúci rozhodca.

Nasledovali ďalšie disciplíny , vodenie na remeni,

kľud na stanovišti s podobným scenárom, nástup a

vyhodnotenie. Presne ako na generálke SD. Po absol-

vovaní stôp sme spravili nástup a celkové vyhodnotenie.

uplynutí ďalšej päťminútovky si vodiči mohli dôjsť

pre svojich psov. Nasledoval nástup a vyhodnotenie

disciplíny . Už tá prvá disciplína naznačila, že prip-

ravenosť našich psov je podstatne lepšia ako v pre-

došlých rokoch . A určite to nebolo len tým , že

hodnotenie robil Paľo Černák ako budúci rozhodca.

Nasledovali ďalšie disciplíny , vodenie na remeni,

kľud na stanovišti s podobným scenárom, nástup a

vyhodnotenie. Presne ako na generálke SD. Po absol-

vovaní stôp sme spravili nástup a celkové vyhodnotenie.

Pripravenosť psov bola na veľmi slušnej úrovni, bolo

vidieť , že skupinka okolo MVDr. Ľudovíta Jandu se-

riózne a pravidelne pracuje so svojimi psíkmi a výsle-

dok sa určite dostaví na skúškach PUP v roku 2016.

Na záver chcem vysloviť poďakovanie PZ Ostrý Vrch,

Robovi Minárikovi za občerstvenie, Ľudvovi Jandovi

ako aj ostatným, ktorí boli nápomocní pri príprave

tohoto výcvikového víkendu. Poďakovanie obzvlášť

patrí Paľovi Černákovi, ktorí prijal pozvanie a napl-

nil tak funkciu rozhodcu.

Pripravenosť psov bola na veľmi slušnej úrovni, bolo

vidieť , že skupinka okolo MVDr. Ľudovíta Jandu se-

riózne a pravidelne pracuje so svojimi psíkmi a výsle-

dok sa určite dostaví na skúškach PUP v roku 2016.

Na záver chcem vysloviť poďakovanie PZ Ostrý Vrch,

Robovi Minárikovi za občerstvenie, Ľudvovi Jandovi

ako aj ostatným, ktorí boli nápomocní pri príprave

tohoto výcvikového víkendu. Poďakovanie obzvlášť

patrí Paľovi Černákovi, ktorí prijal pozvanie a napl-

nil tak funkciu rozhodcu.



1. Zmena adresy sídla klubu

2.
Prosíme všetkých chovateľov, ktorí majú záujem o uchovnenie svojich psov
aby  sa  hlásili  už dopredu na bonitáciu z dôvodu zabezpečenia ubytovania.
Ďalej  prosíme všetkých chovateľov, ktorí majú záujem o účasť na výcviko-
vých dňoch, aby sa hlásili dopredu z dôvodu stanovenia miesta výcviku.

Prosíme všetkých chovateľov, ktorí majú záujem o uchovnenie svojich psov
aby  sa  hlásili  už dopredu na bonitáciu z dôvodu zabezpečenia ubytovania.
Ďalej  prosíme všetkých chovateľov, ktorí majú záujem o účasť na výcviko-
vých dňoch, aby sa hlásili dopredu z dôvodu stanovenia miesta výcviku.

Oznam pre chovateľov

3.
Žiadame všetkých členov klubu, aby pri platení členských ako aj iných poplat-
kov v budúcnosti riadili podľa usmernení o platbách ( na strane 34.-35.)
a dodržovali stanovené termíny k jednotlivým platbám.

Žiadame všetkých členov klubu, aby pri platení členských ako aj iných poplat-
kov v budúcnosti riadili podľa usmernení o platbách ( na strane 34.-35.)
a dodržovali stanovené termíny k jednotlivým platbám.

Oznam pre všetkých členov klubu

Termín platby členského je : do príslušného roka15. marecTermín platby členského je : do príslušného roka15. marec
Termíny platieb klubových akcií budú vždy uvedené v propozíciách.

4.
Hľadáme ľudí, ktorí majú záujem pracovať v redakčnej rade  klubového
spravodaja nášho klubu.  Záujemci hláste sa prosím u tajomníka klubu !
Hľadáme ľudí, ktorí majú záujem pracovať v redakčnej rade  klubového
spravodaja nášho klubu.  Záujemci hláste sa prosím u tajomníka klubu !

Oznam pre všetkých členov klubu

OZNAMY A UPOZORNENIA

Od 25.marca 2013 má náš klub nové stanovy, ktoré boli zaregistrované
na MV SR vrátane zmeny sídla klubu.
Nová kontaktná adresa je :

Od 25.marca 2013 má náš klub nové stanovy, ktoré boli zaregistrované
na MV SR vrátane zmeny sídla klubu.
Nová kontaktná adresa je :

Družstevná 21,  900 45  Malinovo
Klub chovateľov severských poľovných psov

Poprosím všetkých členov klubu, aby starú adresu sídla už nepoužívali.
Pri úhradách členských príspevkoch a pri úhradách za rôzne iné klubové
akci tiež uvádzajte nové sídlo klubu nakoľko banky posielajú potvrdenia
vždy na Vami uvedenú adresu. Ak tam uvediete starú adresu, budú auto-
maticky posielať na tú a nie na našu novú adresu.

Poprosím všetkých členov klubu, aby starú adresu sídla už nepoužívali.
Pri úhradách členských príspevkoch a pri úhradách za rôzne iné klubové
akci tiež uvádzajte nové sídlo klubu nakoľko banky posielajú potvrdenia
vždy na Vami uvedenú adresu. Ak tam uvediete starú adresu, budú auto-
maticky posielať na tú a nie na našu novú adresu.
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Chovateľská

CILKA
Chovná suka - SPKP - 451

stanica -

Západosibírskych lajok

Biela breza

Vlčí chodník

CAJC-2 x, BOB-2 x

FD  -  I.C / 72 b.
OD - I.C / 4

Majiteľ CHS  - Peter  Olexa Slnečná 756 / 6, 059 18 Spišské Bystré

Mobil : 0915 326 467Mobil : 0915 326 467 E-mail : olexapeter@gmail.comE-mail : olexapeter@gmail.com
37

FSMP -  II.C / 81 b.

CAC-2 x, BIS-1 x



Majiteľ:

Peter Kaprál
Mierová 1013/15

Mobil :

E-mail :
0904 814 570

petokapral@gmail.com

059 71 Ľubica

AIDA
Chovná  suka - SPKP - 432

Západosibírske lajky

Gojnica

CHS - Sibírska hviezda

nar. 29.4.2009

FSD - II.C / 54 b.
OD - I.C / 3

KV - Výborný
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Chovateľská stanica

Vlčie kúty

BEA
Chovná suka - SPKP - 436

Biela breza

Západosibírska lajka

CAC, CACIB, BOB
SD - II.C / 171 b.
OD - I.C / 3

Majiteľ CHS  -

Ľubomír Hýroš

Mobil :

956 13  Koniarovce 109

E-mail :

0911 286 860
lhyros@gmail.com

nar.10.6.2009



CHS - spod ChyžeCHS - spod Chyže
Západosibírska lajka

DASYA

Chovná  suka

Výstava - V
FD - III.C

SPKP - 503

OD - I.C / 4

Igor Tichý

Majiteľ:

Mobil :

E-mail :
0903 509 309

abakus@abakus.sk

Môlča 79
974 01 Banská Bystrica
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CHS - Dubina spod TatierCHS - Dubina spod Tatier
Západosibírska lajka

BAIRA

Chovná  suka

V1, CAJC
FD - I.C / 69 b.

SPKP - 515

OD - I.C / 3

Martin  Oravec

Majiteľ:

Mobil :

E-mail :
0902 445 903

martin.oravec.tazba@gmail.com

Hviezdoslavova 333
059 16  Hranovnica
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CHS - Severská hviezdaCHS - Severská hviezda
Západosibírska lajka

MOCCA
Chovná  suka

FSMP - I.C / 106 b.

SPKP - 473

OD - I.C / 4

Erich Mikovíny

Majiteľ:

Mobil :

E-mail :
0903 542 688

erich.mikovíny@gmail.com

B. Nemcovej 1617 / 9
960 01 Zvolen

Výstavy - V1, CACVýstavy - V1, CAC
CACIB, BOB, BOS

Prostredný vrch
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CHS - Fatranský jasCHS - Fatranský jas
Západosibírska lajka

Milan Černek

038 53  Turany
0918 156 631
simon.cernek@gmail.comE-mail :

Mobil :

Majiteľ :

Černík 1698/50

AĽMA

Chovná  suka

V1, CAJC, CAC
FD - I.C / 63 b.

SPKP - 483

OD - I.C / 4

Račiansky jas
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CHS - Lieskova skalaCHS - Lieskova skala
Západosibírska lajka

DZHETA

Chovná suka

V1, CAJC
SD - II.C / 176 b.

SPKP - 503

OD - I.C / 3

VOLGAR - BULAT

Chovný pes

V1, CAC, CACIB, BOB, KV-2015
FD - I.C / 63 b.

SPKP - 525

OD - I.C / 4

Ondrej Popčák

067 41 Chlmec  180
0907 533 504
opopcak@hotmail.comE-mail :

Mobil :

Majiteľ :
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Chovná stanica - Prostredný vrch

BETTY spod Malkovskej hôrkyBETTY spod Malkovskej hôrky
Chovná

Suka

Západosibírskych lajok

Majiteľ CHS

Klubový víťaz
CAC-2x, CACIB-2x, BOB-2x

Jozef Štrba
Železničiarska 12

Skúška odvahy
OD - I.C / 4
Skúška odvahy
OD - I.C / 4

HAKIM Prostredný vrchHAKIM Prostredný vrch
Chovný

Pes

Výstava - V1, CAC
FSD - I.C / 92 b

953 01 Zlaté Moravce

Chovateľská  stanica

Prostredný vrch začí-

nala  s  chovom  SPP

rusko-európskych lajok

v roku 1989.

Chovateľská  stanica

Prostredný vrch začí-

nala  s  chovom  SPP

rusko-európskych lajok

v roku 1989.

SPKP - 386

SPKP - 412

Naša  CHS od roku 2004

sa venuje chovu  západo-

sibírskych lajok . Za  toto

obdobie  bolo  zo šiestich

vrhov odchovaných spolu

25 šteniat .

Väčšina našich psov našla

uplatnenie  u  poľovníkov .

Naša  CHS od roku 2004

sa venuje chovu  západo-

sibírskych lajok . Za  toto

obdobie  bolo  zo šiestich

vrhov odchovaných spolu

25 šteniat .

Väčšina našich psov našla

uplatnenie  u  poľovníkov .

Skúška odvahy

OD - I.C / 3

Mobil :

E-mail :
0915 636 115

m.martin.strba@gmail.com
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ICH, HCH, CHCZ, GCH-SK, CH-SK, JCH-SK, Diviačiar

Kara-Kitáj Irgus " "IndyKara-Kitáj Irgus " "Indy

Slovenský grand šampión

Medzinárodný šampión C.I.B.

Hungária champion

Šampión Slovenska
Slovenský šampión mladých

FD - I.cena ( 90 b.)
OD - I.cena ( 3 )

FSMP - I.cena ( 108 b.)
LSMP - I.cena ( 232 b.)
SD - I.cena

SPKP - 425 / 09 nar. 12.5.2008 Pomáz, Maďarsko

M: Kara-Kitáj Gora

O: Volchok
Imrich Füle
Družstevná 21
90045 Malinovo

Český champión
Klubový víťaz SK  - 2011 ( 216 b.)

Chovný
ZSLPes

Majiteľ:

Mobil :

E-mail :
0903 708 948

fivoku@nextra.sk

Klubový víťaz HU - 2012
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CHSK - Kara-Kitáj Itil "Sok"

Šampión Slovenska

OD - I.cena ( 3 )

SPKP - 426

M: Kara-Kitáj GoraM: Kara-Kitáj Gora

O: VolchokO: Volchok Majiteľ:

Vladimír Schalek
930 04  Baka  1
Mobil :

nar. 12.5.2008

Pomáz, Maďarsko

Chovný

ZSLPes
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E-mail :
0905 860 383

vlado.schalek@gmail.com



CH.  DAMAAR
SPKP - 475

Chovný

Západosibírska lajka

Pes

nar. 9.5.2012
Krnov, CZ

Černák Pavol
ul. Zábava 464 / 17,  976 55 Ľubietová
Mobil : 0918 / 334 570Mobil : 0918 / 334 570
E-mail : pavol.cernak @ gmail.comE-mail : pavol.cernak @ gmail.com

Majiteľ :

3xCAJC, 4xCAC, 1xCACIB, 6xBOB, KV

Finsternis

Slovenský Šampión
Slovenský šampión mladých

OD - I.C / 3
SD - I.C / 183 b.
FSMP - I.C / 102 b.
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Prostredný vrchIVAR

OD - I.cena ( 4 )
SPKP - 420
nar. 19.4.2008
Zlaté Moravce, SR

Chovný

ZSLPes

FSMP - II.cena ( 77 b. )

2 x r. CAC

Majiteľ:

Ján Bielik Mgr.
Holešovská 10

Mobil :

E-mail :
0905 897 113

dianatopolcianky@gmail.com

951 93 Topolčianky
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AMUR
FSMP - III.cena ( 70 b. )SPKP - 479

Majiteľ:

Jozef Ratica
Zelená 561

Mobil :

nar. 13.4.2013

E-mail :
0948 229 451

raticajozef@gmail.com

Chovný

Pes

OD - I.cena ( 4 )
FD - I.cena ( 72 b. )

029 44  Rabča

Račiansky jas
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3xCAC
1xCACIB
2xBOS

Výstavy :



AJAN
SPKP - 481

Majiteľ:

Andrej Číž
J.Kráľa 1040 / 15

Mobil :

nar. 13.4.2013

E-mail :
0908 627 300

andrej.ciz@azcc.sk

Chovný

Pes

OD - I.cena ( 3 )
FD - I.cena ( 69 b. )

Bánovce n. Bebravou

Račiansky jas

2xCAC
1xCACIB
1xBOB

Výstavy :
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AVAR
SPKP - 498

nar. 24.1.2015

Chovný

Pes

OD - I.cena ( 3 )
FSMP - I.cena ( 104 b. )

Vlčí chodník

Mikuláš ŠevcMikuláš Ševc

Majiteľ:

Mobil :

E-mail :
0907 543 187

mito57@azet.sk

Slobody 41,
034 82  Lúčky

V1, CAC
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VIZAR
SPKP - 514
nar. 21.12.2013

Chovný

Pes

OD - I.cena ( 3 )
FD - I.cena ( 72 b. )

V1, CAJC, BOB
Výstavy :

Majiteľ:

Peter Oravec
Hviezdoslavova 333

Mobil :

0907 630 983

059 16  Hranovnica
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Chovateľská stanica - zo SoblahovaChovateľská stanica - zo Soblahova
Rusko - európska lajka

AJDA
Chovná  suka

CAC, CACIB, BOB
Skúška odvahy

SPKP - 102

ze Spravedlnosti

OD - I.C / 4
SD - II.C / 166 b.

Ševčík Filip
913 38   Soblahov  81

Mobil : 0905 182 286Mobil : 0905 182 286
E-mail : filip.sevcik @ hotmail.comE-mail : filip.sevcik @ hotmail.com

Majiteľ CHS :Majiteľ CHS :

54



Chovateľská stanica - Opálenská horaChovateľská stanica - Opálenská hora

CALIBRA

Chovná  suka

Karelský medvedí pes

CAC-1 x,  BOB-1 x
Skúška odvahy

SPKP - 319

Marián Marek
Opálené 430, 059 40  Liptovská Teplička

Mobil : 0907 573 409, 0918 335 487Mobil : 0907 573 409, 0918 335 487
E-mail : horaropalene@gmail.comE-mail : horaropalene@gmail.com

Majiteľ CHS -

Canis Ursinus-Bakkaia

OD - I.C / 3
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Ján Ostrica
Červenej armády 643,  980 55  Klenovec

Mobil : 0911 / 242 997Mobil : 0911 / 242 997
E-mail : jostrica@mitunet.skE-mail : jostrica@mitunet.sk

Majiteľ CHS -

CHS - z Ostricovko dvoraCHS - z Ostricovko dvora
Karelský medvedí pes

CILKA

Chovná  suka

V1, KV-2010
FSMP - I.C / 102 b.

SPKP - 319

ASSI Kavon

OD - I.C / 3
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Majitel :

ANDY z ModleticANDY z Modletic

Karelský medvedí pes

Chovný pes

SPKP - 332

Richard Lukacko
082 05 Šarišské Bohdanovce 257

E-mail : carboneum@atlas.sk
Mobil :  0905 / 417 645

FSMP

FSD

SD

OD

V1, CAJC, CAC, CACIB, BOB

ˇ

-  I.cena / 94 bodov

-  I.cena / 63 bodov

-  I.cena / 191 bodov

-  I.cena / 3
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KARA-KITÁJ KENNEL
WEST SIBERIAN LAIKA

We breed West- Siberian Laikas
since 1991. Our goal is to breed
excellent working dogs with out-
standing appearance.

Many of our dogs are World Champion,
Europe   Champion ,  Inter   Champion
and   many   of   them   have   excellent
Working   Dog   Certification .  Several
dogs  from  our kennel  are  at hunters.

Jancsó Lászlóné and Jancsó Julianna
Silver wreathed master breeders

www.karakitaj-kennel.hu

karakitaj@freemail.hu
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Chovateľské kluby v Českej republike

www.klubhonicu.com

www.karelajky.sweb.cz
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Kynológovia  nemajú  hranice
Vážení čitatelia a chovatelia severských poľovných psov.

Ajda uspela tak na výstavách ako aj

na skúškach PUP a bola v roku 2013

uchovnená. Na naše  pozvanie prišli

v novembri do Soblahova kolegovia

z Moravy a tak sme  mohli prvýkrát

na spoločnej poľovačke   porovnať

prácu našich psov. Na ( Nulté ) stret-

nutie ako sme  to nazvali, prišli René

Doležal so synom  Bohušom , Jozef

Leopold a Jiří  Vaníček  so svojimi psíkmi - REL . Od nás sa na poľovačke

zúčastnil  Robert  Minárik  so svojou mladou sučkou Britou z Petrohradu.

Na stretnutí  sa nemohol  dostaviť český  poradca chovu Vladimír Patočka

ani Erik Mišovič. Z našich pre  hospitalizáciu chýbal Filip Ševčík  s Ajdou.

Práca psov na poľovačke bola veľmi dobrá, dokazuje  to aj výsledok, na vý-

rade  bolo 17 ulovených kusov. Počas dvoch pohonov  sme  mali dostatok

priestoru aj na pozorovanie prác našich piatich REL, pričom mladá Brita

sa zúčastnila len ako pozorovateľka . Odviedli  vynikajúcu prácu , tak vo

vyhľadávaní, ako aj pri zadržaní  zdravých ale aj postrieľaných diviakov.

Zvládli  bez problémov aj dohľadávku. Zistili  sme  aj to, že  môj pes Jago

využíva pri práci oveľa väčší rádius ako psy Moravských kolegov a pritom

ostáva v  pohone. Možno to bude tým, že  kolegovia na Morave poľujú na

menších revíroch. Po výrade , spoločnej večeri  a spoločenskom  posedení

sme sa rozlúčili s odkazom " O rok znova ".

Rok ubehol  veľmi  rýchlo a v novembri 2014 sme sa opäť stretli teraz už na

Chcel by som Vám vo svojom  príspevku napísať o spolupráci a spoločných

akciách ako sme neskôr nazvali Slovensko - Moravskej komunity chovateľov

a sympatizantov lajok.

Ako to vlastne všetko začalo ?

Začalo to s tým, že som bol na Slovensku jediný chovateľ REL-ky, chovného

psa importovaného z  Bieloruska . Roky mi  vŕtalo v hlave ako počet tohoto

plemena rozšíriť na Slovensku . Po rokoch sa mi  podarilo nájsť mladého

nadšenca, dokonca z nášho PZ , Filipa Ševčíka , ktorý sa po loveckých úspe-

choch môjho Sobola (Jaga) rozhodol pre chov tohoto plemena . Problém bol

však v tom, že  na Slovensku okrem  môjho psa iná REL nebola a tak som

začal hľadaním v Čechách. Vzhľadom na to, že  boli  kolegovia niekoľkokrát

u mňa na krytí, tak som mal ako-také kontakty . Nakoniec sme sa dopracovali

na vynikajúceho chovateľa Ing. René Doležala od Třebíča a dohodli sme si

stretnutie .  V marci 2010 sme  za ním cestovali  na návštevu a výzvedy a

odchádzali domou s malou Ajdou v náručí Filipa .
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1. ročníku stretnutí  chovateľov rusko-európskych lajok pri Jaroměřiciach

nad Rokytnou. Po krátkom  privítani a pochvale chovu René Doležala sme

sa presunuli na krásnu chatu s rybníčkom za mesto, kde sme boli ubytovaní

a kde sa opäť preberalo všetko okolo našich psov dlho do noci. Ráno sme

sa presťahovali do poľovného revíru k  obci  Slatina okr. Znojmo, kde bola

naplánovaná poľovačka. Z Moravskej strany sa zúčastnila rovnaká zostava

a my sme prišli posilnení o Filipa Ševčíka s Ajdou. Dokopy bolo REL 10 ks

a k nim pribudla jedna suka KMP Imra Mrázika . Lajky opäť ukázali, že

vedia odviesť vynikajúcu prácu aj v menších pohonoch, za daždivého poča-

sia v agátovom poraste po prsia plného malinčia . Aj  keď boli  podmienky

na poľovačku ťažké, na výrade ležalo päť diviakov. Po pohostení a presune

na chatu pokračovala debata do neskorých hodín . Žiaľ v  roku 2015 sa

2. ročník nekonal  napriek tomu, že  sme  sa pozývali navzájom, no život je

už taký. Dúfajme že  v roku 2016 budeme môcť pokračovať v našej dobrej

spolupráci. Chcel by som ešte podotknúť , že  táto spolupráca nie je  len o

kynológii  a poľovačkách , ale kamarátskych vzťahoch a osobné stretnutia

s našimi priateľmi z Valašska sa konajú aj cez rok mimo poľovníckej sezóny.

Rád by som na záver poznamenal, že môj sen rozšíriť chov REL na Sloven-

sku sa mi pomaly začína napĺňať . Od roku 2010,  kedy som pomohol pri

dovoze Ajdy , sa mi  podarilo na Slovensko doviezť ďalších desať jedincov

rusko-európskej lajky. Dnes je na Slovensku už 16 jedincov REL a konkrét-

ne v našom PZ Ostrý vrch so sídlom v Soblahove máme dve REL chovné aj

s PUP a tri mladé vo výcviku čakajúce na uchovnenie.

Záverom mi  dovoľte  ešte  jednu myšlienku : "Ak majiteľ so svojim psíkom

pracuje, tak je len otázka času kedy sa tie dobré výsledky dostavia. Potom

je to radosť nielen pre majiteľa, ale je to zároveň aj dobrá prezentácia pre

to dané plemeno."

Lovu a kynológii zdar  ! MVDr. Ľudovít Jando
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Rubrika - Poznatky zo skúšok PUP

Už druhý krát FD v Rabči

62

Keď ma  v  lete  roku  2014  oslovil  môj  priateľ Jožko Ratica  s otázkou, či by sme

nezorganizovali farbiarske  skúšky duričov (FD) pre lajky, tak som nemal dôvod ho

odmietnuť, ako  dlhoročný rozhodca z výkonu  som  už posudzoval  rôzne  plemená

poľovných psov, no lajky sú na skúškach ešte stále skôr raritou, takže vidieť ich pri

práci v lese  ma celkom  lákalo. FD sa uskutočnili v poľovnom revíri Poľovníckeho

spolku  Babia  Hora  12.10.2014  za  účasti  3  prihlásených  psíkov, ktorých  prácu

posudzoval   rozhodcovský  zbor  v  tomto  zložení  :   Ing.  Jozef Žuffa  ako  hlavný

rozhodca  a  Ing. Daniel Olejár rozhodca.  Skúšky  začali  ráno  o 8,30h  losovaním

čísiel psíkov, kontrolou tetovania  a  veterinárnych  preukazov. O  9,00h už prvý pes

nastupoval  na  umelo  založenú  nepofarbenú  stopu  diviaka  a  bez  problémov  ju

v pomerne rýchlom tempe bez opravy vypracoval  až ku kusu. Ako začiatok to bola

veľmi pekná práca, no ako sme sa už o chvíľu presvedčili, rovnako  dobre  vypraco-

vali  svoje  stopové  práce  aj  zvyšné dva psíky, čo ma ako rozhodcu veľmi potešilo.

Všetky tri psíky pracovali ako vodiči, takže  po  ukončení  stôp sme vyskúšali zvyšné

disciplíny  správanie sa pri  zastrelenej zveri, odloženie  a  vodenie  na remeni . Ani

na  týchto  disciplínach  nikto  nezaváhal, takže  hodnotenie  bolo veľmi jednoduché

všetky skončili v  I. cene !  Najlepší z nich so ziskom 72 bodov bol Amur s vodičom

Jožkom Raticom, druhá skončila Cilka s Petrom Olexom a zhodný počtom bodov s

víťazom a za nimi v tesnom závese Andrej Číž so svojou Ajou a ziskom 69 bodov.

Lajky na týchto skúškach ukázali, že si  prácu  v  revíri  zastanú  na  100%.

Skúšky  sme  po  slávnostnom vyhodnotení  ukončili  pri  posedení v družnej debate.

Rok ubehol veľmi rýchlo a keď ma  opäť oslovil Jožko Ratica  s prosbou  zorganizo-

vať farbiarske  skúšky  duričov (FD) pre lajky, tak som ani chvíľu neváhal, veď pre-

došlý rok to boli veľmi pekné  skúšky  s príjemnými ľuďmi a peknými prácami psov.

FD  sa  opäť uskutočnili  v   poľovnom  revíri   Poľovníckeho  spolku   Babia  Hora

11.10.2015  za  účasti už 4 prihlásených psíkov s ich vodičmi, ktorých prácu tak ako

pred  rokom  posudzoval  Ing. Jozef Žuffa ako hlavný rozhodca a Ing. Daniel Olejár.

Priebeh skúšok bol obdobný ako pred rokom, po losovaní, kontrola tetovania a vete-

rinárnych preukazov a išlo sa na jednotlivé disciplíny. Prvý psík absolvoval prácu

veľmi pekne, ale  ani  zvyšné  tri  psíky sa nenechali zahanbiť a bez väčších problé-

mov,  aj  keď sem  tam  s opravou  svoje stopové práce dokončili. Po ukončení stôp

sme vyskúšali zvyšné disciplíny správanie sa pri zastrelenej zveri prešlo bez problé-

mov, no výcvikové disciplíny - odloženie a vodenie na remeni, už mladším jedincom

spôsobili  menšie  problémy. Celkovo však

skúšky dopadli  veľmi  dobre,  keď tri  psy

skončili  v  I. cene a jeden v  II. cene. Ako

najlepšia bola v I. cene s počtom 66 bodov

vyhodnotená  suka Aina s vodičom Ondre-

jom  Popčákom.  Po  skončení  prác v lese

sme  tak  ako  pred  rokom  uzavreli skúšky

v miestnej  reštaurácii  pri pečenom divia-

čikovi a družnom rozhovore ako inak o

kynológii a poľovačke.

- rozhodcaIng. Daniel Olejár



2015

Zaostreným
objektívom
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Rubrika - Zážitok z poľovačky

Tak ako to už býva v kynologických kluboch , stretne sa tam množstvo

ľudí, pre ktorých sú psy a ich práca nielen koníčkom, ale aj poslaním.

To  isté  sa  stalo  aj  v klube  chovateľov  severských poľovných psov.

Pri  mojom vstupe  do klubu a  po absolvovaní  pár  klubových  akcií,

som  sa zoznámil s ďalšími, tak isto zanietenými lajkármi ako som ja.

Boli  to Ľudovít Jando  so  svojou  REL Jagom.  Jago ( Soboľ ) je už

síce "starší pán", no  mnoho  mladých  psov  sa  má od  neho čo učiť.

Dnes  už má  aj  nástupcu  v podobe  svojho potomka Amira. Druhým

podobným   nadšencom   je  Daniel  Beták   so   svojou  ZSL Asanom.

Po pár klubových  akcií  som vedel , že to bude moja  partia na  poľo-

vačky  s našimi  psíkmi  a  myslím si, že  je  to obojstranné. Ľudvo ma

začal  pozývať na  spoločné  poľovačky  do  Soblahova . Lichotili  mi

hlavne jeho  slová, že potrebuje psy, ktoré „robia“. Po pár úspešných

akciách  v Soblahove, kde  sa  naše  lajky  ukázali vo výbornom svetle

som sa aj ja rozhodol  pozvať Ľudva a Dana  so  svojimi  lajkami  na

spoločnú   hosťovskú   poľovačku  do   nášho   združenia . Poľujem  v

Slovenskom Rudohorí v tesnej blízkosti CHKO Poľana , kde sa v pos-

lednej  dobe  zvýšil  odstrel  diviačej  zveri  na  pomerne slušné čísla .

Samotná  hosťovačka  sa  konala  7.11.2015. Ako  to  už býva Dano s

Ľudvom  dorazili  už o deň skôr. Celý večer sme na chate debatovali,

ako  ináč o lajkách  a zážitkoch  s nimi. Verte , že  jeden večer  na to

určite  nestačí. Ráno po slávnostnom nástupe sme sa všetci rozišli na

svoje  stanovištia. My  ako  honci  sme čakali kým  všetci strelci budú

na  svojich   stanovištiach   a  po  podaní  telefonického  pokynu  sme

zahájili  pohon. Ako  som si  už viackrát  všimol pri spoločných poľo-

vačkách, kde  je  viac  psov  rôznych  plemien  poľovných  psov, lajky

buď robia  spoločne , alebo  samostatne čo  je prípad aj môjho Daga.

To isté sa stalo aj teraz. Samotný pohon bol rozdelený skalným hrebe-

ňom  na  dve časti. Ja som išiel po hrebeni, aby  som  vedel  všetkých

honcov držať v jednej  líní , a Ludvo s Danom boli odo mňa vzdialení

v pravidelných rozostupoch asi tak 50 metrov. Po asi tak 15minútach

pohonu  a  neustálom  sledovaní  polohy  mojich  psov  na  GPS  som

zbadal, že  niečo  duria  smerom  na  líniu  strelcov. Po  dlhšej  dobe

prenasledovania  cca 700  metrov  a  po  prebehnutí  línii  strelcov sa

začali pomaly vracať smerom ku mne.  Medzi tým mi Dano tiež vyba-

vený GPS obojkami volal, že aj jeho pes  sa stále pohybuje na malom

priestore a, že asi niečo „drží“.  Po prejdení  asi tak 300 metrov sme

už počuli  ten  známy štekot  lajok držiacich zver na mieste, no stále

sme  nevideli čo to vlastne  je. Začali však padať rany tak  sme pred-

pokladali , že  majú  zaseknutého  diviaka.  Spolu  s Ľudvom  sme sa

začali  približovať k  tomu  miestu, keď sme boli  vzdialení asi tak 20

metrov  zbadali  sme Amira s Asanom ako hlásia na starú vyschnutú

osiku, no stále sme  nevedeli čo tam  je. Po ešte pár krokoch smerom

Tak ako to už býva v kynologických kluboch , stretne sa tam množstvo
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začali pomaly vracať smerom ku mne.  Medzi tým mi Dano tiež vyba-

vený GPS obojkami volal, že aj jeho pes  sa stále pohybuje na malom

priestore a, že asi niečo „drží“.  Po prejdení  asi tak 300 metrov sme

už počuli  ten  známy štekot  lajok držiacich zver na mieste, no stále

sme  nevideli čo to vlastne  je. Začali však padať rany tak  sme pred-
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začali  približovať k  tomu  miestu, keď sme boli  vzdialení asi tak 20
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ku psíkom sme zistili, že sa jedná

o  asi  tak 40 kilové  mláďa med-

veďa. V momente keď nás zbadal

spravil   niečo   pre   mňa   vôbec

nepochopitelné ,   začal    zliezať

smerom  ku  hlásiacim  psom.

Rozmýšľal  som  v  duchu, kde  je

medvedica , veď predsa  nebude

samé ? Medzičasom  sa  vrátili a

pridali   ku   hláseniu   aj  Dag  s

Kirou .  Keď skočil  medveď na

zem   bolo   zaujímavé   sledovať

lajky  ako  spolupracujú  pri sta -

vaní a následnom durení medve -

ďa   na ďalší   strom  smerom  k

Danovi .  Poslal   som Ľudva   s

Danom   za   nimi    nech   skúsia

niečo nafilmovať a spraviť zopár

fotiek  ak  sa  to  podarí, lebo pri

našom  prvom  stretnutí s medve-

ďom  na  to  nebol čas .  Ja  som

pokračoval  v  pohone, no už síce

bez psov. Došiel som k línii strel-

cov  a   bolo  zaujímavé  počúvať

čo  mi  vraveli viacerí  na svojich

stanovišťiach . Dag  s Kirou pre-

hnali  asi  tak 150  kilového med-

veďa popred viacerých strelcov a

potom s ním  zamierili  za čelo strelcov. Po týchto informáciách som si

začal pomaly tieto dieliky skladať a začali mi dávať zmysel.  Medzi tým

som   sa  skontaktoval  s Ľudvom  a  Danom ,  a  tým  sa  po  viacerých

medveďom  vymenených   stromoch   podarilo Amira  a Asana  chytiť.

No  podarilo  sa im nafotiť a nafilmovať super zábery poľujúcich lajok.

Po mojich  som  sa musel vrátiť, lebo tí si ho ešte vyhnali na starú lipu

a  nemienili  ho opustiť. Už chudáka  medveďa museli z toľkého lozenia

bolieť aj labky. Neskôr  pri  spoločnom  posedení  sme  to  ešte viackrát

prebrali a prišli sme na to, že ten medveď čo prehnali Dag s Kirou bola

medvedica  a  mladé  nestíhalo  tak  vyliezlo na strom, pri ktorom ostali

Amir s Asanom. S odstupom času a po viacerých skúsenostiach s malý-

mi medveďmi , ktoré automaticky pred lajkami lezú na stromy aj keď sú

s nimi dospelé medvedice. Je to podľa mňa najpravdepodobnejší scenár

aj tohto nášho stretnutia. Samotná  poľovačka  bola  úspešná, ulovili sa

tri  diviačatá  a jeden  lanštiak, no bol som  však  omnoho šťastnejší, že

som  svojim  kamarátom  a hlavne ich lajkám  dal  možnosť zažiť tento

zážitok, ktorý určite patrí do skupiny tých zaujímavých. Kiež by  každá

lajka  na  Slovensku  aspoň raz  vo  svojom živote  mohla  zažiť takéto

krásne stretnutie s našou najväčšou šelmou.
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Rubrika - Naša prezentácia

Už niekoľko rokov hovoríme o tom, že je

potrebné  využiť každú  príležitosť, ktorá

sa naskytne na  prezentáciu našich psov.

Pochopiteľne  veľké  akcie  majú   veľkú

odozvu  a  malé  akcie  menšiu   odozvu.

Rád   by   som   Vám   predstavil    jednu

z možností takej malej  prezentácie .

V roku 2014 nás oslovila  miestna  samospráva a Farský úrad, aby sme

sa  aj  my  poľovníci  pripojili  k ostatným miestnym organizáciám a pri

príležitosti  dňa  detí  urobili prezentáciu našej poľovníckej čnnosti . Za

účasti R.Minárika, M.Judíniho a  M.Vojteka  sa  zrodil  scenár. Na  pre-

zentáciu   poľovníckej činnosti  sme  naaranžovali  jednu miestnosť na

ZDŠ pre  malú   poľovnícku  výstavu  trofejí  a  celodenné  premietanie

Už niekoľko rokov hovoríme o tom, že je

potrebné  využiť každú  príležitosť, ktorá

sa naskytne na  prezentáciu našich psov.
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odozvu  a  malé  akcie  menšiu   odozvu.
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príležitosti  dňa  detí  urobili prezentáciu našej poľovníckej čnnosti . Za

účasti R.Minárika, M.Judíniho a  M.Vojteka  sa  zrodil  scenár. Na  pre-

zentáciu   poľovníckej činnosti  sme  naaranžovali  jednu miestnosť na

ZDŠ pre  malú   poľovnícku  výstavu  trofejí  a  celodenné  premietanie
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mietanie   prírodopisných  filmov .  Na  vonkajších  priestoroch  sa  deti

mohli  učiť spoznávať prírodu  a   napr.  stromy  podľa   listov  a  kôry.

Samozrejme, čo by to bolo za  akciu  poľovníkov  bez  psíkov a preto  sa

naša Soblahovská miniskupina chovatelov lajok rozhodla urobiť prezen-

táciu  našich  lajok. No nič lepšie  sme  nemohli  urobiť pre tých našich

najvďačnejších  fanúšikov. Predviedol  som  im  môjho Jaga, R.Minárik

svoju  Brita (obe REL), D. Beták Asana (ZSL) a M. Vojtek   Dana (BF).

Akcia  bola  veľmi  úspešná a deti sa aj s našimi psami patrične vybláz-

nili .  Minulý  rok   sme  sa   zúčastnili  opätovne . Tentokrát  sme  si  za

stanovisko  zvolili  priestor  v  krásnom  prostredí  pod kopcami na lúke

v Dolinke. Scenár  bol podobný ako prvýkrát. Po pri prezentácii sme sa

mietanie   prírodopisných  filmov .  Na  vonkajších  priestoroch  sa  deti

mohli  učiť spoznávať prírodu  a   napr.  stromy  podľa   listov  a  kôry.

Samozrejme, čo by to bolo za  akciu  poľovníkov  bez  psíkov a preto  sa
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stanovisko  zvolili  priestor  v  krásnom  prostredí  pod kopcami na lúke

v Dolinke. Scenár  bol podobný ako prvýkrát. Po pri prezentácii sme sa

snažili dať aj náučný výklad o chove psíkov

aj  pre tých  starších. Akcia  dopadla na vý-

bornú  a dúfam, že aj o  rok  v tom  budeme

pokračovať. Rád by som na záver poukázal

na to, že  tých  príležitostí na prezentáciu je

okolo  nás  vždy  dostatok. Je  potrebná iba

ochota  a  obetovanie  trochu voľného času.
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ochota  a  obetovanie  trochu voľného času.
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Rubrika - Zážitky z poľovačiek

Bol  nádherný  aprílový  deň .  So  svojím

kolegom z práce a priateľom ornitológom

sme  sa  vybrali  skontrolovať hniezdiská

sokolov   sťahovavých  vo   Veľkej   Fatre.

Každý  sme  išli  na inú lokalitu . S Aškou

sme pomaly naberali výšku hore strmina-

mi smerom k Necpalskému hrebeňu. Sú to

divoké časti  bralnej  Fatry,  neprístupné,

s nádhernými  zachovalými časťami  pri-

rodzených  lesných porastov. Kde pohľad

padne   všade   vidí   skalné   steny ,  sute,

skalné previsy s množstvom jaskýň . Aška

mi  fajne  pomáhala  hore  svahom  a musím povedať, že ju to skutočne

baví. Hodina slušnej driny a boli sme  na  mieste. Rýchlo prezliecť pre-

potené  veci  a  môžeme  s monitoringom  začať. Z tejto výšky, na vrchu

jednej zo skalných  stien, som  mal  dobrý  výhľad na hniezdnu lokalitu,

vlastne starú hniezdnu lokalitu , nakoľko sa tento  sokolí  pár rozhodol

tejto jari presťahovať niekde inde a my  sme zatiaľ nevedeli kde. Asi po

polhodine som konečne zbadal jedného  zo sokolieho  páru, ako si bez-

starostne čistí perie na jednej  zo  suchých borovíc. Tak, teraz sa už len

sústrediť a  nestratiť ho  keď odletí. Snáď už dnes bude šťastie a novú

hniezdnu lokalitu , malý výklenok v skalnej stene, mi čistiaci sa samček

ukáže . Zjavne  mal času  dosť a v pokoji využíval jarné slnko, ako my

s Aškou. Na  starej  hniezdnej  lokalite  nastal  pohyb , dva  krkavce  sa

najprv hlasovo, no  neskôr aj vo  vzduchu pozdravili a  samica krkavca

hneď zamierila späť do hniezda. Bolo mi jasné, že stará lokalita soko-

lov  je  obsadená  krkavcami . Konečne  aj  náš samček odletel, najprv

išiel  poprovokovať krkavčí  pár  a potom  začal  letieť niekde smerom

popod mňa k vedľajšej skalnej stene, do ktorej som však nevidel. No to

čo som počul, bol jasný signál, že som blízko nového hniezda.  Samica
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tejto jari presťahovať niekde inde a my  sme zatiaľ nevedeli kde. Asi po

polhodine som konečne zbadal jedného  zo sokolieho  páru, ako si bez-

starostne čistí perie na jednej  zo  suchých borovíc. Tak, teraz sa už len

sústrediť a  nestratiť ho  keď odletí. Snáď už dnes bude šťastie a novú

hniezdnu lokalitu , malý výklenok v skalnej stene, mi čistiaci sa samček

ukáže . Zjavne  mal času  dosť a v pokoji využíval jarné slnko, ako my

s Aškou. Na  starej  hniezdnej  lokalite  nastal  pohyb , dva  krkavce  sa

najprv hlasovo, no  neskôr aj vo  vzduchu pozdravili a  samica krkavca

hneď zamierila späť do hniezda. Bolo mi jasné, že stará lokalita soko-

lov  je  obsadená  krkavcami . Konečne  aj  náš samček odletel, najprv

išiel  poprovokovať krkavčí  pár  a potom  začal  letieť niekde smerom

popod mňa k vedľajšej skalnej stene, do ktorej som však nevidel. No to

čo som počul, bol jasný signál, že som blízko nového hniezda.  Samica

Aška a jej prvý medveď
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sokola niekde vpravo podo

mnou hlasito privítala . Ve-

del  som , že  sme  správne,

len  sa  nám   treba  trochu

presunúť. Pobalili sme veci

a  presunuli  sme  sa  asi  o

tristo metrov nad vedľajšiu

skalnú stenu. Miesto s dob-

rým  výhľadom ,  len  treba

počkať . Hodina , dve a so-

koly ticho. Ale tak to počas

hniezdenia  býva . Bolo  už

pred  jedenástou, keď som
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Ľudovít  Remeník

si uvedomil, že asi sto metrov od nás sa niekde zo skalných políc ozval

medveď. Aška  hneď zareagovala sústredeným pohľadom a naježeným

kohútikom, ozvala sa v  nej stará  ruská  krv  a spomienky  jej  predkov

z poľovačiek na medvede . Nechal som  ju odloženú  a  s fotoaparátom

som  sa  potichu vybral  smerom  za  medvedím  hlasom.  Možno  bude

šťastie  a  aj  fotka, uvidíme. Po  krátkom  tichom  presune  som  začul

šuchot v lístí, ešte  raz  sa  medveď ozval, no  potom už bolo iba ticho.

Usúdil som, že bude lepšie  sa vrátiť. Aška ma  vítala, ako vždy, ešte sa

občas započúvala  tým smerom, neskôr  prestala tomu  aj  ona venovať

pozornosť. Deň sa posúval k večeru, sokoly nelietali, no vedel som, že

sú niekde v stene  podo  mnou, lebo  sa občas  ozvali. Bol  však čas sa

baliť a ísť dolu. Posledná kontrola lokality, aby sme tu niečo nenechali

a  vravím Aške , že  ideme  do  doliny .  Pustil  som  ju,  ale  ona  mala

myšlienky  inde. Po  troch  hodinách  od  medvedieho  hlasu si to jasne

namierila  tým  smerom.  Tri  minúty  a  počujem  jasné  hlásenie  a  aj
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medvediu  nervóznu,

hlasitú   odozvu . Tá

lapajka lajka ho má!

Rýchlo  som  položil

batoh na zem vybral

fotoaparát a potichu

sa     presúval     tým

smerom .  Nájsť ich

nebolo ťažké , hlásili

obidvaja.  Boli  však

v takom tanci, že  za-

ostriť pomedzi  stro-

my  bol  veľký  prob-

lém. Presunuli sa na

malý   skalný  noštek
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s  redším  porastom .  Rýchle  myšlienky ,  teraz  je  tá  správna  chvíľa,

vzdialenosť asi dvadsať krokov.  Musím  sa  teraz  ozvať a fungovalo to

ako vždy.  Medveď zastal, Aška prekvapená zastala, uzávierka cvakala.

Posmelená  mojou  prítomnosťou, asi po troch sekundách pokračovala

vo  vyštekávaní . Zbehli  pod  skalku  a boli  fuč. Videl som ich pomedzi

stromy ,  ako  ustupujú .  Keď boli  asi  dvesto   metrov  odo  mňa  som

zapískal,  hlásenie  krátko  prestalo, potom  začalo. Znovu  som  pískol,

suka  stíchla  a  beží  ku  mne.  Paráda !   Vychválil  som  ju ,  vystískal

a  uviazal.  Jej  prvý  kontakt  s medveďom  a  takáto robotička. Cestou

dolu išla riadne roztatárená a  taká  bola  aj doma vo dvore. Veril  som

jej, aj keď sa doteraz nejak nemala možnosť prejaviť a jej práca sa mi

zdala taká vlažná. No tu vydala  jasný signál, že to bude inak.
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jej, aj keď sa doteraz nejak nemala možnosť prejaviť a jej práca sa mi

zdala taká vlažná. No tu vydala  jasný signál, že to bude inak.
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Rubrika - Zážitky z poľovačiek

Na našej členskej schôdzi v Lipt . Tepličke  som oboznámil na-

šich členov  s možnosťou zúčastniť sa na spoločnej poľovačke

na diviakov so svojimi psíkmi v  našom poľovnom združení.

Stavy  diviačej  zvery  sú vysoké, ich regulácia individuálnym

odstrelom nie je  dostatočná,  preto sa v  zimných mesiacoch

usporadúvajú aj spoločné poľovačky. Jedná sa o veľmi ťažký

terén lužných lesov, kde len pohyb v teréne je náročný, pre hus-

tý nárast rákosu, zlatobyle a kríkov.  Na poľovačku prišli dvaja

naši členovia a tak sme  v pohone mali 4 ZSL a jednu REL.

V krátkosti  by som zhrnul priebeh poľovačky nasledovne :

Všetci  sme  boli patrične unavení, ale zároveň spokojní. Strelilo

sa 15 kusov  diviakov z toho 7 v pohone a jedného poraneného

sa podarilo dohľadať na druhý deň. Naše Lajky pracovali spo-

ľahlivo, hlásili  diviaky  všade  okolo nás, neodbehávali ďaleko,

preto sa honci mohli  súbežne posúvať aj so psami. Spolupráca

bola bezchybná . Padali výstrely všade  dookola, len tá úspeš-

nosť zásahov mohla byť lepšia . Náš miestny veterinár  si  tiež

privyrobil  večerným zošívaním   jedného poraneného psíka ,

avšak rana nebola našťastie veľká , zato bola dosť hlboká.

Vyjadrenia našich členov  a pozvaných hostí na priebeh celej

poľovačky  boli  veľmi  priaznivé .  Porovnávali  prácu Lajok a

kopovov, s ktorými sme poľovali týždeň predtým,vtedy sa strelilo

iba 4 ks diviačej a pritom tam bolo 7 kopovov . Tí  sa však hneď

na začiatku poľovačky odbehli za zverou na veľkú vzdialenosť a

museli sme ich hľadať podľa vysielačky celé hodiny. Tým pádom

sa honci pohybovali bez psov a úspešnosť vyhnať z  takého ťaž-

kého terénu diviaky bola minimálna. Ďakujem našim členom, že
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aj napriek vzdiale -

nosti, ktoré absolvo-

vali aby   sa mohli

zúčastniť a precvičiť

svojich psíkov.

Spravili im   ako aj

plemenu dobré meno

a čím ďalej, tým viac

sa dostávajú do po-

vedomia poľovníckej

verejnosti.
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nosti, ktoré absolvo-

vali aby   sa mohli

zúčastniť a precvičiť

svojich psíkov.

Spravili im   ako aj

plemenu dobré meno

a čím ďalej, tým viac

sa dostávajú do po-

vedomia poľovníckej

verejnosti.

Vladimír Schalek
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Rubrika - Zážitok s mojím psom

Tento príbeh , jeden z ďalších,ktorý sa

mi skutočne stal, poukazuje tiež na sta-

točnosť a vytrvalosť Lajky, ako môjho

veľkého pomocníka pri love.

Mnohí z Vás , si v duchu povedia, aká

dohľadávka v noci, prečo nepočkal do

rána, kým bude svetlo.

Čo to je za nezmysel , ísť za tmavej noci za postrieľaným, silným

kancom. Ako lesník a profesionálny poľovník, som bol skutočne braný

na zodpovednosť za neúspech pri doprovode poplatkového hosťa.

Hosť musel zaplatiť aj za postrieľanie zveri a keď sa v noci nedohľa-

dala, až niekedy na druhý deň, spravidla divina bola zaparená a

nedala sa zúžitkovať. To sa potom premietlo priamo na mojej výplat-

nej páske . Tak sa proste stalo raz v noci, dva dni pred splnom

mesiaca, že môj hosť z Nemecka Hanz, ktorého mi pridelili , vystrelil

na veľkého kanca . Ten po rane zmizol a podľa praskotu, ktorým sa

vzďaloval , som hneď vedel, o čo sa mi Hanz postaral. Zaviezol som

ho na poľovnícku chatu , kde ho už jeho ďalší dvaja spoločníci

netrpezlivo očakávali, lebo počuli výstrel. Odišiel som domov , pre

svoju Lajku Zorku , ktorá už vedela o čo ide a po otvorení výbehu mi

vpálila do auta tak, že skoro vyletela cez otvorené okno na druhej

strane. Hanz prehlásil, že on teda ide so mnou, to si nemôže nechať

ujsť, čo sa bude diať . Nikde nejdeš nemčúr, povedal som mu rovno,

no dobre, že tam nemal tlmočníka, je to nebezpečné . Stalo sa mi totiž

raz pri rovnakej akcii, postrieľaný diviak útočil a poľovník , ktorý sa

plantal za mnou dvakrát vystrelil, ani sám nevedel kam a len náho-

dou nikoho nezasiahol. Nakoniec to vyriešil vedúci LS s tým, že oni

dvaja budú čakať na nástrele . Tak sme sa pohli . Nástrel sme

pravdaže nevedeli nájsť . Zorka , ktorú som pustil , si stopu našla

sama a zmizla v tmavej noci. Ostaňte tu, ja idem po stope, zahlásil

som šéfovi, čo s uspokojením prijali, lebo sa bolo treba predierať hus-

tým porastom . Našťastie bolo asi 10 cm snehu, dalo sa vidieť aj pri
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svetle baterky, kadiaľ veľká stopa

diviaka ide. Nakoniec ho asi ani

netrafil, pomyslel som si, čo by

som aj prijal, lebo Hanz by musel

zaplatiť aj za chybnú ranu a ja by

som sa pomerne zavčasu ocitol

pri svojej mladej žene. Z mojich

úvah ma vyviedla Zorka, ktorá sa

ozvala zvonivým hlasom, kdesi

dosť ďaleko. Vedel som, že šteká

na diviaka, podľa hrúbky hlasu a

svetle baterky, kadiaľ veľká stopa

diviaka ide. Nakoniec ho asi ani

netrafil, pomyslel som si, čo by

som aj prijal, lebo Hanz by musel

zaplatiť aj za chybnú ranu a ja by

som sa pomerne zavčasu ocitol

pri svojej mladej žene. Z mojich

úvah ma vyviedla Zorka, ktorá sa

ozvala zvonivým hlasom, kdesi

dosť ďaleko. Vedel som, že šteká

na diviaka, podľa hrúbky hlasu a



intenzity. Pustil som sa za hlasom, už som nevedel, kde som, noc bola

tmavá a lúč baterky úzky. Po chvíľke chôdze som narazil na tmavú

farbu , ťahala sa dosť striedavo, cez najväčšiu húštinu. Aha, tak si

predsa dostal, čert jeden, pomyslel som si. Húštinu som obišiel a išiel

som rovno za hlasom. Bol som už blízko. S odistenou puškou, s reflek-

torom v ruke na predpažbí som už pomaly postupoval ďalej. No, kde

si čertisko, zbadal som oči Zorky , ako fosforeskujú vo svetle baterky,
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v tom sa ozval praskot smerom ku mne.

Zbadal som ho , bol mohutný , pred ním

tancovala Zorka a snažila sa ho zastaviť,

ale on sa hnal rovno ku mne. Pre Zorku

som nemohol vystreliť, vo chvíľke bol pri

mne, skočil som za strom, odrazil som ho

hlavňou pušky a stlačil som spúšť. Ozva-

la sa tlmená rana , diviak padol vedľa

mňa a viac sa nepohol . Dobre Zorka

moja, chválil som ju a hladkal a ona mi
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oblizovala tvár . V tom sa už doplantali ku mne aj môj šéf s hosťom.

Šéf zjačal, čo Ti je ? Keď ma osvietil baterkou, od Hansa zaznelo,

Mein Gott. Bol som totiž celý postriekaný krvou. Výstrel z bezprost-

rednej blízkosti spravil svoje, preto ma tak tá moja Zorka oblizovala.

Nasledovala gratulácia hosťovi a rýchly, malý vývrh diviaka, lebo

naše baterky už len ledva svietili slabým matným svetlom. A čo bolo

ďalej ? No oslava na chate do neskorej noci . Na druhý deň sme

diviaka s traktorom vytiahli z lesa a veruže bol medailový.

Touto príhodou chcem poukázať na spoľahlivú prácu Lajky aj v noci.

Tmavá noc nie je pre Lajku žiadnou prekážkou, rovnako spoľahlivo

pracuje ako cez deň “vlčia krv“. Nešiel by som po tej stope ďalej,

lebo farba sa objavila až dosť ďaleko. Spoľahlivý pes je pre lovca
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viac ako čokoľvek iné. Musia sa

navzájom dokonale poznať a veriť

si . Pre nás, ako organizáciu bol

veľký rozdiel , či zaplatí poľovný

hosť za chybnú ranu , alebo za

medailovú trofej. Tento príbeh nie

je ničím zvlášť výnimočný, dohľa-

dávanie  postrieľanej zveri v noci

sme museli robiť veľakrát, poľov-

níctvo bolo súčasťou našej práce,

poľovní hostia a ich hodnotenie pri záverečnej správe  malo  pre  nás

podstatný význam. Žiadny iný pes nepracoval  tak  spoľahlivo  v  noci

ako Lajka, iné plemená psov sa v noci strácali, mali slabú orientáciu,

alebo  nepracovali  vôbec, v tých horších prípadoch ich diviaci vážne

zranili alebo aj niekedy usmrtili.

Lajka sa mi nikdy nestratila, preto bola a je pre mňa " " !Pán Pes
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Ak chceš kúpiť psa ...
Nekupuj lajku   !!!
Lajka nie je pes ...
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Vďaka všetkým

ktorí pomohli

k úspešnému roku 2015 !



76



77



78



FINEXS, s.r.o.

Lánová 482,  029 43  Zubrohlava, Slovakia

Tel.: 043 / 552 11 50Tel.: 043 / 552 11 50
Mob.: 0910 / 383 729

www.podlozkynatrofeje.sk   -   e-mail : finexs@finexs.sk

FINEXS
www.podlozkynatrofeje.sk

FINEXS, s.r.o.
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�Fax :

�
www . fivoku . sk
e-mail : fivoku @ nextra.sk

��02 / 4055 4627
0903 708 948

Office
11

Druzstevná 21
900 45  Malinovo

02 / 459 55 438

�

ˇ

Vykonáva :

Montáž , opravy a servis ústredného kúreniaMontáž , opravy a servis ústredného kúrenia

zdravotechnickej inštalácie , výmenníkových

staníc a kotolní s kompletnou dodávkou

Výroba ľahkých stavebných konštrukcií.

zariadení vrátane náterov, tepelných izolácií

stavebnou údržbou , meraním a reguláciou.



Špeciálna výstava SPP - Sielnica 13.6.2015

Klubové skúšky odvahy - Veľký Čepčín 11.7.2015

Severské poľovné plemená na bonitácii chovných psov - Vrútky  12.7.2015
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